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ŻYCZENIA ŚWIĄTECZNE

Drodzy Mieszkańcy Kolna 
i Ziemi Kolneńskiej! 

Z okazji Świąt Zmartwychwstania Pańskiego
życzymy Państwu głębokich przeżyć 

wynikających z charakteru Wielkiej Nocy.
Niech ten czas przyniesie wiele radości, 
wzajemnej życzliwości i pięknych chwil 
spędzonych w gronie najbliższych.

By te wyjątkowe dni przepełnione były 
serdecznością, miłością i spokojem.

A rodząca się na nowo nadzieja napełniła siłą 
i optymizmem każdy nadchodzący dzień.

     Burmistrz Miasta Kolno  Przewodniczący Rady
           Andrzej Duda  Miasta Kolno
                           Mariusz Rakowski
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Miasto Kolno podpisało umowy na przebudowę ulic Strażackiej, 
Senatorskiej, Łabno Małe oraz budowę ul. Okrzei

W piątek 16 lutego br. w sali konferencyj-
nej Urzędu Miasta Burmistrz Kolna 

Andrzej Duda podpisał umowy z wykonawcą 
– firmą Budownictwo Inżynieryjne Piotr 
Jarząbek, z siedzibą w Zambrowie – na prze-
budowę ulicy Strażackiej, Senatorskiej, Łabno 
Małe oraz budowę ulicy Okrzei.

Wykonanie zadania – budowa dróg gminnych 
na terenie miasta Kolno obejmie trzy inwesty-
cje, które przeprowadzi wybrana w przetargu 
firma z Zambrowa. W zakresie przedmiotu 
zamówienia zostaną m.in.: przebudowane 
istniejące drogi z nawierzchni bitumicznej 
oraz przebudowane chodniki i zjazdy z kostki 
betonowej. Wykonana będzie też budowa 
sieci kanalizacji deszczowej oraz dodatkowo 
na ulicy Łabno Małe przebudowa elementów 
kablowej linii telekomunikacyjnej.

– Są to drogi, które od lat nie były moderni-
zowane. Były one utwardzone, ale są bardzo 
zniszczone przez lata użytkowania i wymagają 
gruntownej przebudowy, również kanalizacji 
deszczowej — mówi burmistrz Kolna.

Budowa nowych inwestycji w Kolnie zostanie 
zakończona jeszcze w tym roku. Łączny koszt 
przedsięwzięcia wyniesie blisko 6 mln zł.

Część 1: Przebudowa ul. Strażackiej i Sena-
torskiej wraz z infrastrukturą techniczną

Współfinansowana w ramach Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg.

W dniu 16 lutego 2024 r. została podpi-
sana umowa z wykonawcą – Budownictwo 

Inżynieryjne Piotr Jarząbek, z siedzibą 
w Zambrowie, ul. Papieża Jana Pawła II 14/3. 
Wartość umowy brutto 2 312 400,00 zł.
Termin wykonania: 9 miesięcy od dnia pod-
pisania umowy.

Zakres przedmiotu zamówienia: 
- przebudowa istniejących dróg z nawierzchni 
bitumicznej,
- przebudowa części chodników z kostki 
betonowej,
- przebudowa zjazdów z kostki betonowej,
- budowa sieci kanalizacji deszczowej o łącznej 
długości ok. 376 m.
Łączna długość przebudowywanej  ulicy 
wynosi ok. 441 m.

Część 2: Przebudowa drogi gminnej 
104335B (ul. Łabno Małe) wraz z infra-
strukturą techniczną – przebudowa kanali-
zacji deszczowej i elementów kablowej linii 
telekomunikacyjnej.

Współfinansowana w ramach Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg.

W dniu 16 lutego 2024 r. została podpisana 
umowa z wykonawcą – Budownictwo Inży-
nieryjne Piotr Jarząbek, z siedzibą w  Zamb-
rowie, ul. Papieża Jana Pawła II 14/3. 

Wartość umowy brutto 2 410 800,00 zł.
Termin wykonania: 9 miesięcy od dnia pod-
pisania umowy.

Zakres przedmiotu zamówienia: 
- przebudowa istniejącej drogi z nawierzchni 
bitumicznej,

- przebudowa chodników z kostki betonowej,
- przebudowa zjazdów z kostki betonowej,
- budowa sieci kanalizacji deszczowej z wpu-
stami o łącznej długości ok. 427 m,
- przebudowa elementów kablowej linii 
telekomunikacyjnej.

Łączna długość przebudowanej ulicy wynosi 
ok. 385 m.

Część 3: Budowa ulicy Okrzei wraz z infra-
strukturą towarzyszącą.

Współfinansowana w ramach Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg.
W dniu 16 lutego 2024 r. została podpisana 
umowa z wykonawcą – Budownictwo Inży-
nieryjne Piotr Jarząbek, z siedzibą w  Zamb-
rowie, ul. Papieża Jana Pawła II 14/3. 

Wartość umowy brutto 1 266 900,00 zł.
Termin wykonania: 9 miesięcy od dnia pod-
pisania umowy.

Zakres przedmiotu zamówienia: 
- budowa drogi z nawierzchni bitumicznej,
- budowa chodników z kostki betonowej,
- budowa zjazdów z kostki betonowej,
- budowa sieci kanalizacji deszczowej o łącznej 
długości ok. 31 m.

Łączna długość przebudowywanej ulicy 
wynosi ok. 239 m.

Opracowanie i zdjęcia: 
Andrzej Konopka / UM Kolno
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Z burmistrzem Andrzejem Dudą roz-
mawia Andrzej Konopka.

 A.K.: Po raz pierwszy został Pan bur-
mistrzem w 2006 roku. Od tego czasu 
minęło sporo lat i Kolno bardzo się 
zmieniło. Jak pan pamięta swoje po-
czątki na stanowisku burmistrza?

A.D.: Startowaliśmy ze skromnego po-
ziomu i ze sporym zadłużeniem. Budżet 
Kolna w 2006 roku wynosił około 19 mi-
lionów, a teraz jest to około 70 milionów 
i ciągle rośnie. Jedyne co we wskaźnikach 
malało to zadłużenie. Zadłużenie, kiedy 
zostałem burmistrzem, wynosiło 20,2% 
budżetu,  a dzisiaj wynosi tylko 10,3%. 
Pokazuje to, że mądrze i po gospodar-
sku inwestowaliśmy, utrzymując zdrowe 
wskaźniki finansowe. Pokazaliśmy, że 
można rozwijać się szybko i nie popaść 
w spiralę  zadłużenia.  W tamtym okresie 
budowano i remontowano  drogi  o dłu-
gości co najwyżej kilkaset metrów rocz-
nie. Gdy przyszedłem i jako samorząd 
„rozkręciliśmy” się, zaczęliśmy robić 
i remontować drogi liczone już w kilo-

metrach. Część dróg zrobiliśmy w part-
nerstwie z powiatem, co było dobrym 
przykładem współpracy między naszymi 
samorządami. Podobnie było i jest, je-
śli chodzi o współpracę z samorządem 
województwa podlaskiego i  z drogami 
wojewódzkimi w naszym mieście.  Po-
trafiliśmy też skutecznie lobbować za 
inwestycjami w GDDKiA. Zawsze by-
liśmy jednak dobrze przygotowani  do 
rozmów pod względem planów i analiz 
drogowych i nasze postulaty nie trafiały 
w próżnię. Ulica Wojska Polskiego zo-
stała etapami wyremontowana na dłu-
gości całego przejścia przez Kolno i jest 
teraz nowoczesną i bezpieczną arterią. To 
oczywiście nie koniec, bo taką drogową 
klamrą, która zepnie cały system ko-
munikacyjny Kolna, będą dwie obwod-
nice. Jedna to obwodnica, która będzie 
obejściem i przedłużeniem drogi woje-
wódzkiej nr 647, a druga drogi krajowej 
nr 63. One zepną się razem. Poprawi to 
znacznie bezpieczeństwo i komfort jazdy 
w Kolnie, bo wyniesie ruch tranzytowy 
poza ścisłe centrum naszego miasta.  To 
są dobre inwestycje nie tylko dla Kolna, 
ale też usprawnią cały ruch na drodze 
wojewódzkiej i krajowej. Wszystkie 
nasze inwestycje drogowe były dobrze 
policzone pod względem efektywności 
ekonomicznej oraz bezpieczeństwa na 
naszych drogach i ulicach.

A.K.: Część tych zadań drogowych 
wynikała też chyba po części z powsta-
nia terenów inwestycyjnych i boomu 
mieszkaniowego w Kolnie?

A.D.: Tak, oczywiście. Chociaż pamię-
tam, jak sceptycy, nieliczni na szczęście, 
atakowali mnie, że buduję drogi donikąd, 
bo kończyły się w szczerym polu, i że nikt 
w Kolnie nie będzie inwestował w nowe 

Razem zmieniamy Kolno
zakłady. Minęło kilka lat i te drogi pro-
wadzą do nowych zakładów, które dają 
pracę ludziom, a miastu podatki od 
nieruchomości. Nie ma zresztą lepszej 
drogi na zwiększenie dochodów włas-
nych samorządu jak stworzenie dobrych 
warunków dla przedsiębiorców. Tereny 
inwestycyjne zostały zresztą powięk-
szone. Nie ukrywam, że nasze inwestycje 
w drogi i inną infrastrukturę sprawiły, że 
Kolno z roku na rok stawało się miastem 
coraz bardziej atrakcyjnym dla inwesto-
rów. Cieszy mnie oczywiście również, 
że tak dynamicznie rozwija się u nas 
budownictwo mieszkaniowe. Powstają 
nowe domy i bloki. To bardzo cenne,  bo 
pokazuje, że nasze miasto ma znowu siłę 
przyciągania i  dużo ludzi również z oko-
licznych miejscowości chce w Kolnie 
mieszkać i tutaj ułożyć swoje życie zawo-
dowe i osobiste.

A.K.: Tych inwestycji od 2006 roku 
było rzeczywiście bardzo dużo i nie 
damy rady wymienić wszystkich,  bo 
zajęłoby to cały Miesięcznik Kolneński, 
a są jeszcze inne ważne sprawy z życia 
Kolna i powiatu, które musimy przed-
stawić, ale proszę wymienić te dla Pana 
najważniejsze.

A.D.: To rzeczywiście trudny wybór, 
bo tak samo ważna jest nowa droga czy 
ulica na osiedlu, jak i nowa obwodnica. 
Nie mniej ważne od infrastruktury dro-
gowej są inwestycje w kulturę, edukację, 
sport czy ochronę środowiska lub po-
moc młodzieży oraz osobom starszym. 
Tak naprawdę to Kolno rozwijało się 
w sposób zrównoważony, inwestując we 
wszystkie obszary i środowiska naszego 
miasta. Niektóre inwestycje miały oczy-
wiście bardziej spektakularny charakter 
ze względu na ich kluczowe znaczenie 
i rozmach. Pamiętam, że ciągnęliśmy się 
na szarym końcu w województwie, jeśli 
chodzi o gospodarkę wodno - ściekową. 
Tutaj nasze inwestycje w kanalizację, 
oczyszczalnię ścieków dokonały olbrzy-
miego postępu w tym zakresie. Podob-
nie było z siecią ciepłowniczą, którą 
rozbudowaliśmy o kilka kilometrów. To 
oczywiście inwestycje, które pochłonęły 
miliony złotych, ale podniosły kom-
fort życia mieszkańców. Oczywiście na 
wszystkie ważne inwestycje zdobyliśmy 
dofinansowanie zewnętrze. Sporo inwe-
stowaliśmy również w odnawiane źródła 
energii i termomodernizację budynków. 
To miało oczywiście efekt ekologiczny, 
bo wiąże się z energooszczędnością, ale Wyremontowaliśmy i zbudowaliśmy prawie 18 kilometrów dróg w naszym mieście
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również poprawiło estetykę architek-
tury miejskiej. Kolno stało się ładnym 
i nowoczesnym miastem. Cieszą mnie 
niezmiernie również inwestycje w pla-
cówki oświatowe i kulturę. Budowa sali 
gimnastycznej przy SP 1 i moderniza-
cja naszego domu kultury wiązały się 
chyba z największą dawką emocji. Hi-
storia o tym, jak kilkadziesiąt lat temu 
uczniowie i nauczyciele Jedynki zbierali 
szkło i makulaturę na budowę sali gim-
nastycznej wzruszyła również widzów 
Teleekspressu, w całej Polsce. Teleeks-
press wyemitował nostalgiczny i ciepły 
materiał filmowy,  jak spełniły się po la-
tach marzenia o nowej sali gimnastycznej 
w Kolnie. Bardzo wytęskniony i wyczeki-
wany od kilkudziesięciu lat był również 
remont budynku KOKiS. Pracownicy, in-
struktorzy oraz wszyscy uczestnicy zajęć 
i wydarzeń kulturalnych w Kolnie zawsze 
mieli talent, a teraz mają również świetne 
warunki do realizacji swoich pasji i zain-
teresowań.

A.K.: Przepisy regulują sprawę kaden-
cyjności jasno. Po raz ostatni może Pan 
kandydować na urząd burmistrza. Z ja-
kim przesłaniem tym razem idzie Pan 
do wyborów?

A.D.: Chciałbym, żeby Kolno pozostało 
na ścieżce szybkiego rozwoju. Liczę na 
Państwa głosy i zaufanie, którego stara-

łem się nigdy nie zawieść.  Przed nami 
inwestycje, które wymagają dużo wiedzy 
i doświadczenia. Na przykład moderni-
zacja ciepłowni ustali system ogrzewania 
na kolejne dekady. To zaważy na pozio-
mie życia wszystkich mieszkańców. To 
też ostatnia duża perspektywa unijna, 
później będziemy jako kraj płatnikami 
netto i o dotacje będzie coraz ciężej. 
W tym wyścigu samorządów po unijne 
dotacje moim największym atutem jest 
moje doświadczenie. To są wyzwania, 
którym jestem w stanie sprostać, bo wie-
rzę w Kolno i jego mieszkańców. Bo mam 

dobry  program na kolejne 5 lat i zawsze 
dotrzymywałem słowa. Jestem podob-
nie jak mieszkańcy Kolna człowiekiem 
ambitnym, a nawet trochę upartym. Po-
dobnie jak Kolno w swojej historii nigdy 
się nie poddaję,  nawet gdy pojawiały się 
jakieś  trudności, to zawsze skutecznie 
znajdowałem sposób ich rozwiązania. 
Te działania sprawiły, że Kolno wypięk-
niało i nabrało nowoczesnego wyrazu. 
Nabrało pewności siebie, pozbyło się 
kompleksów i uwierzyło, dzięki mądrym 
inwestycjom, że można szybko nadro-
bić zaległości. Staliśmy się dzięki pracy 
nas wszystkich ładnym i nowoczesnym 
miastem, które znacząco szanuje naszą 
długą tradycję i historię. W przyszłym 
roku będziemy świętować 600 lat nada-
nia praw miejskich Kolnu. Szanując hi-
storię, budujemy wspólnie współczesne 
Kolno. To oczywiście Mieszkańcy na-
szego miasta narzucali tempo i rozmiar 
tych wszystkich pozytywnych zmian, 
o których wspominałem. Jestem dumny, 
że mój program rozwoju zyskiwał uzna-
nie wśród mieszkańców. Liczę, że tak sta-
nie się i podczas tych wyborów. Zawsze 
słuchałem głosu Mieszkańców i robiłem 
wszystko, żeby sprawnie wprowadzić ich 
postulaty w życie.

A.K.: Dziękuję za rozmowę i zachęcam 
ze swojej strony wszystkich naszych 
czytelników do udziału w wyborach 7 
kwietnia.

A.D.: Liczę na wysoką frekwencję i życzę 
dobrych wyników wszystkim kandy-
datom na radnych. Do zobaczenia przy 
urnach, bo przecież RAZEM ZMIE-
NIAMY KOLNO!

Jesteśmy dobrym przykładem, że również w niedużych miastach można robić kulturę na wysokim poziomie.

Nowe osiedle budynków jednorodzinnych w Kolnie

Tereny inwestycyjne w mieście Kolno, Fabryka „Domczar”
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Posiedzenie w dniu 16 lutego rozpoczęto 
o godzinie 12:00 w sali widowiskowej 

Kolneńskiego Ośrodka Kultury i Sportu za-
akceptowaniem protokołu z poprzedniego 
spotkania i wysłuchaniem sprawozdania 
burmistrza miasta z prac między sesjami. 

Na wstępie sesji przyjęto uchwałę dotyczącą 
wyznaczenia w Kolnie obszaru zdegradowa-
nego i obszaru rewitalizacji. Rewitalizacja 
to proces wyprowadzania ze stanu kryzy-
sowego stref zdegradowanych. Jest przepro-
wadzana w sposób kompleksowy poprzez 
zintegrowane działania na rzecz lokalnej 
społeczności i wymaga szerokiej partycypacji 

Odbyła się XLIV zwyczajna sesja Rady Miasta Kolno

interesariuszy. Projekt do uchwały został 
opracowany na podstawie dokumentu 
„Diagnoza na potrzeby wyznaczenia obsza-
ru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji 
na terenie miasta Kolno”. Analiza przepro-
wadzona poprzez ocenę wskaźników doty-
czących zjawisk społecznych, gospodarczych, 
środowiskowych, przestrzenno-funkcjonal-
nych i technicznych wyodrębniła część mia-
sta, która zostanie poddana rewitalizacji.

Jest to centrum Kolna, gdzie znajdują się 
liczne punkty realizacji usług społecznych: 
kulturalnych, integracyjnych czy sportowo-
-rekreacyjnych. W dokumencie czytamy 

też, że obszar ten jest istotny dla miasta, 
gdyż obejmuje dziedzictwo kulturowe, te-
reny rekreacyjne i przestrzenie miejskie 
z potencjałem.
Teren rewitalizacji nie może stanowić więcej 
niż 20% powierzchni miasta. Liczba miesz-
kańców zamieszkujących wyznaczony obszar 
nie może przekraczać 30% liczby mieszkań-
ców miasta.

Kolejną uchwałą określono zasady wy-
znaczania składu i działania Komitetu Re-
witalizacji. Komitet będzie pełnił funkcję 
opiniodawczo-doradczą jako forum współ-
pracy i dialogu interesariuszy z władzami 
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gminnymi. Uprawniony będzie on do zajmo-
wania stanowiska w sprawach dotyczących 
przygotowania, przeprowadzenia i oceny 
rewitalizacji obszaru miasta Kolno.

Pozostałe przyjęte uchwały dotyczyły:
- programu opieki nad zwierzętami bez-
domnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie miasta Kolno. Środki 
finansowe na realizację zadań wynikających 
z Programu zabezpieczone są w budżecie 
miasta Kolno na 2024 r. Przeznaczone zosta-
ną m.in. na: zapewnienie miejsc w schroni-
sku dla zwierząt, wyłapywanie bezdomnych 
zwierząt, sterylizację i kastrację zwierząt 
w schronisku, poszukiwanie właścicieli dla 
bezdomnych zwierząt, zapewnienie miej-
sca dla zwierząt gospodarskich oraz zapew-
nienie całodobowej opieki weterynaryjnej 
w przypadku zdarzeń drogowych z udziałem 
zwierząt,
- zmiany regulaminu wynagradzania nauczy-
cieli zatrudnionych w placówkach oświato-
wych prowadzonych przez miasto Kolno,
- ustalenia wysokości ekwiwalentu pie-
niężnego dla strażaków ratowników OSP 
w Kolnie uczestniczących w działaniu ra-
towniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub 
ćwiczeniu.

Ekwiwalent pieniężny dla strażaków ratow-
ników OSP w Kolnie (za każdą rozpoczętą 
godzinę liczoną od zgłoszenia lub gotowości 
wyjazdu w celu zrealizowania zadań) ustalo-
no w wysokości:
•	 18,00 zł – za udział w działaniu ratowni-

czym, akcji ratowniczej,
•	 12,00 zł – za udział w szkoleniu lub 

ćwiczeniu,
•	 18,00 zł - w zabezpieczaniu obszaru 

chronionego właściwej jednostki ra-
towniczo-gaśniczej Państwowej Straży 
Pożarnej, określonego w powiatowym 
(miejskim) planie ratowniczym,

•	  Kwota przysługująca kandydatowi na 
strażaka ratownika Ochotniczej Stra-
ży Pożarnej w Kolnie, który ukończył 
18 lat, a nie ukończył 65 lat, i który jest 
uczestnikiem szkolenia podstawowego 
przygotowującego do bezpośredniego 
udziału w działaniach ratowniczych 
wyniesie 5,00 zł za każdą rozpoczętą 
godzinę szkolenia,

•	 Za uczestnictwo w zabezpieczeniu 
(przeciwpożarowe, medyczne, organiza-
cyjne) imprez i wydarzeń kulturalnych, 
sportowych, uroczystości państwowych 
i miejskich organizowanych przez jed-
nostki organizacyjne Miasta Kolno przy-
znaje się ekwiwalent 15,00 zł (za każdą 
rozpoczętą godzinę).

•	 18,00 zł za uczestnictwo w czynnoś-
ciach gospodarczych i porządkowych 
mających na celu zabezpieczenie lub 

ochronę majątku miasta przed degra-
dacją, zniszczeniem lub uszkodzeniem 
oraz we wszelkich sytuacjach kryzyso-
wych niemających charakteru działań 
ratowniczych lub akcji ratowniczych, 
po zadysponowaniu przez Burmistrza 
Miasta Kolno (za każdą rozpoczętą 
godzinę),

•	 18,00 zł za uczestnictwo w czynnościach 
gospodarczych i porządkowych mają-
cych na celu pomoc mieszkańcom Mia-
sta Kolno w usuwaniu skutków zdarzeń 
nadzwyczajnych (np. pożaru, anomalii 
pogodowych), niemających charakteru 
działań ratowniczych lub akcji ratowni-
czych, po zadysponowaniu przez Bur-
mistrza Miasta Kolno (za każdą rozpo-
czętą godzinę).

W dniu sesji przyjęto też sprawozdania: 
z wysokości średnich wynagrodzeń nauczy-
cieli na poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego w szkołach prowadzonych 
przez miasto Kolno w 2023 roku, z działal-
ności Straży Miejskiej w Kolnie za IV kwar-
tał 2023 rok i z działalności stałych Komisji 
Rady Miasta Kolno za 2023 rok oraz infor-
mację z realizacji uchwał podjętych przez 
Radę Miasta Kolno w 2023 roku.

Rada miasta w 2023 roku obradowała w 8 
sesjach. W analizowanym okresie zostało 
podjętych 69 uchwał:
- 16 związanych z budżetem,
- 15 z zakresu gospodarki nieruchomościa-
mi, gospodarki komunalnej, ochrony środo-
wiska i polityki gospodarczej,
- 8 związanych z oświatą,
- 15 uchwał dotyczyło spraw różnych.

Przyjęte prawomocne uchwały zostały prze-
kazane do realizacji według kompetencji kie-
rownikom jednostek organizacyjnych miasta 
i naczelnikom wydziałów Urzędu Miasta.

W wolnych wnioskach i zapytaniach radni 
interesowali się m.in., czy jeszcze w tym roku 
planowane jest ogłoszenie przetargu na prze-
budowę ulicy Łabo Duże?

Burmistrz poinformował, że w tej chwili 
trwają uzgodnienia dotyczące branży elek-
trycznej z PGE Białystok. Niezwłocznie po 
uzyskaniu uzgodnień z PGE zostanie ogło-
szone postępowanie przetargowe na prze-
budowę ul. Łabno Duże. Planowany termin 
ogłoszenia przetargu to drugi kwartał 2024 r.

– Ulica Łabno Duże to jest spore zadanie in-
westycyjne – kosztowo na sumę 8 mln 600 tys. 
zł, więc dla naszego budżetu to dosyć istotna 
kwota — mówi burmistrz. – Z obserwacji 
rynku wynika, że ceny robót się stabilizują, 
a nawet spadają. Jeżeli się ten trend utrzyma, 

to okazać się może, i bardzo bym się z tego cie-
szył, że w tej kadencji również nie będziemy 
zaciągali kredytów, które na wszelki wypadek 
zaplanowaliśmy, bo nie zakładaliśmy istot-
nych obniżek w cenach usług firm czy w ce-
nach wykonywanych robót drogowych.

Samorządowcy dociekali też, czy realizowana 
będzie kolneńska obwodnica?

Andrzej Duda potwierdził, że ta obwodnica 
będzie wkrótce realizowana. Miasto przed 
budową drogi analizowało przystąpienie do 
programu obwodnic wojewódzkich i ob-
wodnic łączonych w ciągu dróg krajowych. 
Zrezygnowano z przystępowania do projektu 
100 obwodnic, które w pewien sposób wy-
kluczają miejscowości z komunikacji central-
nej, co byłoby niekorzystne dla Kolna. Plano-
wane otwarcie ofert na budowę obwodnicy 
wojewódzkiej miało odbyć się pierwotnie 23 
lutego. Jednak Podlaski Urząd Wojewódzki 
zmienił termin na 7 marca. Jeśli nie będzie 
kolejnego wydłużenia terminu składania 
ofert, otwarcie nastąpi wówczas 7 marca. 
Spośród ofert, które wpłyną do przetargu, 
Podlaski Zarząd Dróg wybierze wykonawcę 
na pierwszą, zarazem najdłuższą część inwe-
stycji. Ta część obejmuje budowę obwodni-
cy drogi wojewódzkiej oraz część obwodnicy 
drogi krajowej.

– Z moich informacji wynika też, bo kontak-
towałem się z dyrektorem Generalnej Dyrekcji 
Dróg Krajowych i Autostrad oddziału w Bia-
łymstoku, że w tej chwili ogłoszony już jest 
nowy przetarg na dokumentację techniczną 
tego 2,5 km brakującego odcinka. A więc my-
ślę, że nasza obwodnica będzie realizowana 
— mówi Andrzej Duda.

Padło też pytanie do prezesów PUK, które 
dotyczyło sprawy odszkodowania za awa-
rię pieca. Czy już został złożony wniosek 
do sądu o odszkodowanie i czy są już jakieś 
informacje dotyczące tej kwestii. – Spół-
ka złożyła pozew przeciwko PZU i czeka na 
sprawę — poinformował wiceprezes Marcin 
Gromadzki. 

W sesji oprócz radnych miejskich i Burmi-
strza Miasta Kolno uczestniczyło kierow-
nictwo Urzędu Miasta, dyrektorzy i prezesi 
jednostek podległych miastu oraz przedsta-
wiciele lokalnych mediów.

Opracowanie i zdjęcia:
Andrzej Konopka/UM Kolno
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Pracuję na najcenniejszym kruszcu. Na młodych ludziach

Redakcja Miesięcznika Kolneńskiego 
zaprasza do zapoznania się z kandy-

datką do Rady Powiatu Kolneńskiego, panią 
Lucyną Gromadzką. Jej doświadczenie 
w pracy samorządowej oraz solidne przygo-
towanie zawodowe sprawiają, że jest gotowa 
na pełnienie funkcji publicznych, a  jej 
główne założenia programowe opierają się 
na realnych potrzebach społeczności lokal-
nej. W trakcie naszej rozmowy pani Lucyna 
podzieliła się swoimi poglądami na edukację, 
samorządność i priorytety rozwoju regionu.

M.K.: Pani Lucyno, gdybyśmy poprosili 
o Pani skróconą biografię, to jak by ona 
brzmiała?
L.G.: Mam 55 lat i jestem związana z Kolnem 
i jego okolicami od zawsze. To zresztą nie 
tylko moje ukochane miejsce, ale także mo-
ich najbliższych. 
Zawsze bardzo lubiłam czytać książki, rozwią-
zywać przeróżne zadania i łamigłówki - praca 
nauczycielki wydawała się w tym kontekście 
najściślej związaną z tymi aktywnościami. 
Dlatego na Uniwersytecie Kardynała Stefana 
Wyszyńskiego w Warszawie zdobyłam tytuł 
magistra, który uzupełniłam, studiując po-
dyplomowo Historię. Jestem nauczycielką. 
Uwielbiam pracę z młodzieżą i obserwację 
ich rozwoju w kierunkach, które razem wy-
tyczamy.

M.K.: Kolneńscy uczniowie bardzo Panią 
lubią i cenią. A zdobycie zaufania młodzieży 
nie jest proste. Jak Pani to robi?
L.G.: Moi uczniowie wiedzą, że zawsze mogą 
na mnie liczyć. Tłumaczę im, że nie oceny 

mają wartość, a wiedza, którą zdo-
byli. Ta cyfra czy procenty to tylko 
informacja, nad czym jeszcze 
warto popracować, a co już wiedzą 
i trzeba tylko powtórzyć.

M.K.: Jak Pani postrzega swoją 
rolę w życiu dzieci?
L.G.: Przede wszystkim rozumiem 
edukację jako proces wspierania 
uczniów, towarzyszenia im na 
drodze uczenia się, a nie tylko jako 
stawiania przed dzieciakami zadań 
i rozliczania ich z tego. 

M.K.: Sprawdza się to w prak-
tyce?
L.G.: Oczywiście! To ogromne 
szczęście, kiedy obserwowałam, 
jak uczniowie, z moim wsparciem, 
zdobywali tytuły laureatów czy fi-
nalistów Wojewódzkich Konkur-
sów Historycznych. Duma z ich 
ambicji i osiągnięć jest dla mnie 

ważniejsza niż jakiekolwiek fizyczne nagrody. 
Choć tych też kilka się uzbierało! 

M.K.: Czy poza szlifowaniem pamięci do 
dat jest coś, co uczniowie mogą z Panią roz-
wijać?
L.G.: Uważam, że moim zadaniem jest sku-
pienie się na rozwijaniu u dzieci kompetencji 
przyszłości. Młodzież musi być gotowa na 
wyzwania współczesności. Dlatego ja jako 
nauczyciel staram się ich wyposażać w kom-
petencje, które są i będą pożądane na rynku 
pracy za kilkanaście lat.

M.K.: Czyli?
L.G.: Zmiany na rynku pracy to wynik dłu-
gowieczności społeczeństwa czy rozwoju 
sztucznej inteligencji. Na ich podstawie 
pracodawcy komunikują listę nowych kom-
petencji, które będą szczególnie cenne na 
rynku pracy. To między innymi: analityczne 
myślenie, zdolność do rozwiązywania złożo-
nych problemów, kreatywność czy umiejęt-
ności przywódcze. 
Dlatego od 14 lat jestem Opiekunem Sa-
morządu Uczniowskiego, bo w tej struktu-
rze uczniowie doskonale mogą budować 
kompetencje, które dziś są na topie. Samo-
rząd wspaniale wyrabia zdolności komuni-
kacyjne czy współpracy. Wymaga on także 
kreatywności, jeśli przyjdzie nam wymyślić 
sposób, jak zmotywować ludzi do zaangażo-
wania się w działania charytatywne. A moi 
uczniowie doskonale sprawdzają się jako or-
ganizatorzy wsparcia np. rehabilitacyjnego 
dla jednej z dziewczynek czy corocznych 
zbiórek karmy dla schroniskowych psiaków. 

Poza tym uczą się tego, co w życiu naprawdę 
ważne. Empatii.

M.K.: A co jest naprawdę ważne w naszym 
powiecie?
L.G.: Przez 8 lat pracy w Radzie Miasta bar-
dzo dobrze poznałam wyzwania, jakie stoją 
przed naszym powiatem. Uważam, że jed-
nym z priorytetów jest zagwarantowanie bez-
pieczeństwa mieszkaniowego młodym, mam 
tu na myśli organizację wynajmu mieszkań 
niskoczynszowych w ramach „Mieszkania na 
start” czy powstanie żłobka miejskiego.
Żłobek jest szalenie ważny, bo pozwala na to, 
by mama łatwiej mogła wrócić do pracy, bo to 
najczęściej mamy wykorzystują okres pierw-
szych dwóch lat życia dziecka i jeżeli chcą 
wrócić do pracy, to muszę mieć możliwość, 
by dziecko znalazło miejsce w żłobku.
Nasi mieszkańcy powinni też mieć możli-
wość aktywnego spędzania czasu np. na si-
łowni czy lodowisku oraz w otoczeniu zieleni, 
którą uwielbiam. Chcę, abyśmy zorganizowali 
wspaniałą zieloną przestrzeń przy LO im. 
Adama Mickiewicza czy przy Szpitalu Ogól-
nym w Kolnie. 
Poza tym wciąż istotna pozostaje moderniza-
cja ciepłowni i rozbudowa sieci ciepłowniczej. 
To jest jeden z kluczowych sposobów walki ze 
smogiem.

M.K.: Dlaczego wyborcy mają wybrać aku-
rat Panią?
L.G.: Mam wizję rozwoju powiatu i plan 
działania, który został opracowany przede 
wszystkim dzięki Kolniankom i Kolnianom. 
To właśnie głosy mieszkańców, ich problemy 
i potrzeby, pozwoliły stworzyć listę przedsię-
wzięć, którymi należy się zająć w najbliższym 
czasie.
Pracuję od lat w instytucjach samorządowych, 
więc dokładnie znam bolączki naszego re-
gionu. Wiem też, ile jest ciekawych pomysłów 
do wdrożenia. Ukończyłam dobry uniwersy-
tet, dzięki temu mam ugruntowaną wiedzę. 
W końcu od moich Rodziców nauczyłam się 
takich cech jak ciężka praca, uczciwość i goto-
wość do poświęceń.

M.K.: Co na koniec chciałaby Pani przeka-
zać wyborcom?
L.G.: Zachęcam serdecznie do udziału 
w najbliższych wyborach samorządowych, 
a jeśli uznają Państwo, że warto obdarzyć 
mnie swoim zaufaniem, a program naszego 
komitetu jest godny wdrożenia w życie, od-
dajcie na mnie swój głos.

Z Lucyną Gromadzką rozmawiał Andrzej 
Konopka – redaktor naczelny Miesięcznika 
Kolneńskiego.
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9 lutego mieszkańcy Kolna oraz okolicznych 
gmin i powiatu zjednoczyli się, by uczcić 

pamięć tych, których dotknął tragiczny los 
podczas masowych deportacji na Sybir. 
W tym roku przypada 84. rocznica pierw-
szych wywózek Polaków w głąb sowieckiej 
Rosji. W uroczystościach wziął udział bur-
mistrz Kolna, Andrzej Duda, reprezentując 
samorząd miasta. 

Główną częścią obchodów była Msza Święta 
odprawiona w kościele pw. św. Anny, której 
przewodniczył Dziekan Kolneński, ks. Tomasz 
Grabowski. Po zakończeniu nabożeństwa 
uczestnicy zgromadzili się pod pomnikiem 
„Wywiezionym na Wschód”, mieszczącym 
się przed kościołem, by złożyć kwiaty i zapa-
lić znicze, oddając hołd ofiarom sowieckiego 
terroru.

Wśród uczestników uroczystości byli przed-
stawiciele lokalnych samorządów, m.in.: bur-
mistrz Kolna Andrzej Duda, Starosta Kol-
neński Tadeusz Klama, Wicestarosta Karol 
Pieloszczyk, Wójt Gminy Kolno Józef Wiś-
niewski oraz delegacje ze szkół, urzędów, woj-
ska, zesłańcy Sybiru i ich rodziny oraz lokalna 
społeczność.

84. rocznica deportacji na Sybir przypomina 
nam tragiczne wydarzenia z 10 lutego 1940 
roku, kiedy to rozpoczęła się masowa fala 
wywózek Polaków przez NKWD. Podczas 
pierwszego zesłania deportowano około 140 
tys. ludzi. Wśród wywiezionych były głównie 
rodziny wojskowych, w tym uczestnicy wojny 
polsko-bolszewickiej oraz właściciele ziemscy, 
urzędnicy, pracownicy służby leśnej i kolei ze 
wschodnich obszarów przedwojennej Polski. 
W warunkach uwłaczających człowieczeń-
stwu, w bydlęcych wagonach transportowano 
ich na nieludzką ziemię. W czasie wywózki 
deportowani umierali z wyczerpania, głodu 
i zimna.

Całkowita liczba obywateli polskich wywiezio-
nych w latach 1940-41 w głąb Związku Sowie-
ckiego nie jest znana do dziś. Historycy IPN 
(na podstawie źródeł archiwalnych NKWD) 
szacują tę liczbę na kilkaset tysięcy. Związek 
Sybiraków przyjmuje zaś, że w ramach czte-
rech zsyłek na Wschód wywieziono 1,3 mln 
polskich obywateli, z których zginął co trzeci.

Uroczystości w Kolnie stanowiły wyraz pa-
mięci i szacunku dla tych, którzy w drama-
tycznych okolicznościach stracili swoją wol-
ność i życie, a także dla ich rodzin, które do 
dziś pamiętają ich bolesny los.

Tekst i zdjęcia: Andrzej Konopka

Uroczystości w Kolnie upamiętniające 84. rocznicę masowych deportacji na Sybir
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BURMISTRZ MIASTA KOLNO
Działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2023 r. poz. 344 
z późn. zm) podaje się do publicznej wiadomości, że  w siedzibie Urzędu Miasta Kolno ul. Wojska Polskiego 20 został wywieszony na 
okres 21 dni od dnia 29 lutego 2024 r. do dnia 21 marca 2024 r. wykaz w sprawie sprzedaży niezabudowanej nieruchomości położonej 
w mieście Kolno oznaczonej jako działka nr 2287 w trybie bezprzetargowym w celu poprawienia warunków zagospodarowania nie-
ruchomości przyległej.
Niniejszy wykaz umieszczono również na stronie internetowej bip.um.kolno.wrotapodlasia.pl.
Szczegółowe informacje udzielane są w Urzędzie Miasta Kolno, ul. Wojska Polskiego 20, pokój nr 14 , tel. 86 278 94 54.

          BURMISTRZ MIASTA KOLNO
           Andrzej Duda

INFORMACJA
Burmistrz Miasta Kolno przypomina, że w przypadku wymiany źródła ciepła lub przyłączenia do sieci ciepłowniczej 
istnieje obowiązek złożenia nowej deklaracji dotyczącej źródeł ciepła i spalania paliw.

Właściwe druki można pobrać ze strony https://zone.gunb.gov.pl/ lub w siedzibie Urzędu Miasta Kolno pokój nr 11.

BURMISTRZ MIASTA KOLNO
Działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2023 r. 
poz. 344 z późn. zm), podaje się do publicznej wiadomości, że  w siedzibie Urzędu Miasta Kolno ul. Wojska Polskiego 20 został 
wywieszony na okres 21 dni, od dnia 29 lutego 2024 r. do dnia 21 marca 2024 r. wykaz w sprawie oddania w najem na okres 
do 3 lat część nieruchomości o pow. 25 m2,  będącej własnością Miasta Kolno, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 
1415/25 z przeznaczeniem pod prowadzenie działalności gospodarczej.
Niniejszy wykaz umieszczono również na stronie internetowej bip.um.kolno.wrotapodlasia.pl.
Szczegółowe informacje udzielane są w Urzędzie Miasta Kolno, ul. Wojska Polskiego 20, pokój nr 14 , tel. 86 278 94 54.

          BURMISTRZ MIASTA KOLNO
           Andrzej Duda
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  Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych w Kolnie Sp. z o.o. 
 18-500 Kolno, ul. Kolejowa 4A, tel. 86 278 22 84 

Strona internetowa: http://puk-kolno.pl 
e-mail: sekretariat@puk-kolno.pl  

  
 

 
Harmonogram odbioru odpadów– Miasto Kolno od 01.03.2024 r. do 30.06.2024 r. 

 
Odpady zmieszane w pojemniku i segregowane w workach należy wystawić przed posesję w dniu odbioru odpadów do godz. 7:00. 

Do worków w kolorze szarym z napisem „POPIÓŁ” wrzucamy wyłącznie popiół wystudzony. 
 
 

 
 

Odpady zmieszane w pojemniku i segregowane w workach należy wystawić przed posesję w dniu odbioru odpadów do godz. 7:00. 
Do worków w kolorze szarym z napisem „POPIÓŁ” wrzucamy wyłącznie popiół wystudzony. 

 
 
 
 
 
 
 
 

Miejsce odbioru Miesiąc ) 

ODPADY 
NIESEGREGOWANE 

(ZMIESZANE)  
BIOODPADY 

 
PLASTIK 

 
PAPIER 

 
SZKŁO 

 
POPIÓŁ 

 

ODPADY 
WIELKO-

GABARYTOWE 

termin  termin termin termin termin termin termin 

ul. Mickiewicza, 
ul. Jana z Kolna, 
ul. J. Słowackiego, 
ul. Świerkowa, ul. Brzozowa, 
ul. Kościuszki, ul. Sosnowa, 
ul. H. Sienkiewicza, 
ul. Kolejowa, ul. Ogrodowa, 
ul. Dębowa, ul. Jesionowa, 
ul. Akacjowa, ul. Bukowa, 
ul. Grajewskiego, ul. Lipowa, 
ul. Woj. Polskiego, 
ul. I-go Maja, ul. Klonowa, 
ul. Łazienna, ul. Chopina, 
ul. Aleksandrowska, 
ul. S. Żeromskiego, 
ul. Pastorczyk, ul. Kasztanowa, 
ul. Witosa, ul. Dąbrowskiej, 
ul. Bursztynowa, ul. Targowa 

Marzec 5; 19 11 5 5 5 5; 26 13 

Kwiecień 2; 16 9; 23 2 2 2 9; 23  

Maj 7; 21 14; 28 7 7 7 14  

Czerwiec 4; 11; 18; 25 10; 25 4 4 4 18 11 

Miejsce odbioru Miesiąc ) 

ODPADY 
NIESEGREGOWANE 

(ZMIESZANE)  
BIOODPADY 

 
PLASTIK 

 
PAPIER 

 
SZKŁO 

 
POPIÓŁ 

 

ODPADY 
WIELKO-

GABARYTOWE 

termin  termin termin termin termin termin termin 

ul. Kościelna,  
ul. Polna, 
ul. Boczna,  
ul. Łąkowa, 
ul. Okrzei,  
ul. Zielona, 
ul. Czysta,  
ul. Staszica, 
ul. Strażacka, 
ul. Konstytucji 3-go Maja, 
ul. Sobieskiego,  
ul. Senatorska, 
ul. Plac Wolności, 
ul. Księcia Janusza,  
ul. Żurawia 

Marzec 6; 20 12 6 6 6 6; 27  14 

Kwiecień 3; 17 10; 24 3 3 3 10; 24  

Maj 8; 22 15; 29 8 8 8 15  

Czerwiec 5; 12; 19; 26 13; 26 5 5 5 19 12 
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  Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych w Kolnie Sp. z o.o. 
 18-500 Kolno, ul. Kolejowa 4A, tel. 86 278 22 84 

Strona internetowa: http://puk-kolno.pl 
e-mail: sekretariat@puk-kolno.pl  

  
 

 
Harmonogram odbioru odpadów– Miasto Kolno od 01.03.2024 r. do 30.06.2024 r. 

 

 
Odpady zmieszane w pojemniku i segregowane w workach należy wystawić przed posesję w dniu odbioru odpadów do godz. 7:00. 

Do worków w kolorze szarym z napisem „POPIÓŁ” wrzucamy wyłącznie popiół wystudzony. 
 
 

 
Odpady zmieszane w pojemniku i segregowane w workach należy wystawić przed posesję w dniu odbioru odpadów do godz. 7:00. 

Do worków w kolorze szarym z napisem „POPIÓŁ” wrzucamy wyłącznie popiół wystudzony. 
 
 
 

Miejsce odbioru Miesiąc ) 

ODPADY 
NIESEGREGOWANE 

(ZMIESZANE)  
BIOODPADY 

 
PLASTIK 

 
PAPIER 

 
SZKŁO 

 
POPIÓŁ 

 

ODPADY 
WIELKO-

GABARYTOWE 

termin  termin termin termin termin termin termin 

ul. Św. Floriana,  

ul. Słoneczna, 

ul. Sadowa,  

ul. Wesoła, 
ul. M. Konopnickiej,  

ul. Zacisze,  

ul. Szkolna,  

ul. Krótka,  

ul. Zakole, 

ul. J. Piłsudskiego,  

ul. Armii Krajowej,  

ul. S. Krupki 

Marzec 7; 21 12 7 7 7 7; 28 14 

Kwiecień 4; 18 11; 25 4 4 4 11; 25  

Maj 9; 23 15; 29 9 9 9 16  

Czerwiec 6; 13; 20; 27 13; 26 6 6 6 20 12 

Miejsce odbioru Miesiąc ) 

ODPADY 
NIESEGREGOWANE 

(ZMIESZANE)  
BIOODPADY 

 
PLASTIK 

 
PAPIER 

 
SZKŁO 

 
POPIÓŁ 

 

ODPADY 
WIELKO-

GABARYTOWE 

termin  termin termin termin termin termin termin 

ul. Łabno Duże,  

ul. Łabno Małe,  

ul. Grunwaldzka, 

ul. Kopernika, 

ul. Wyszyńskiego 

Marzec 8; 22 11 8 8 8 8; 25 13 

Kwiecień 5; 19 12; 26 5 5 5 12; 26  

Maj 10; 24 14; 28 10 10 10 17  

Czerwiec 7; 14; 21; 28 10; 25 7 7 7 21 11 
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A.K.: Panie Starosto, rozmawiamy 
pod koniec kadencji – jak Pan pod-
sumuje ostatnie lata pracy Zarządu 
i Rady Powiatu?

T.K.: To był wyjątkowy czas dla Po-
wiatu Kolneńskiego, bo zrealizo-
waliśmy inwestycje na kwotę 140 
milionów złotych. Dzięki temu, że 
zdobyliśmy dofinansowania z różnych 
projektów, tylko część tej kwoty po-
chodziła z budżetu Powiatu. Inwesto-
waliśmy w Szpital Ogólny w Kolnie, 
który bardzo się w tym czasie zmie-
nił. Są wyremontowane oddziały, po-
wstały nowe, jest bardzo dużo nowego 
i nowoczesnego sprzętu, powstało lą-
dowisko dla helikopterów Lotniczego 
Pogotowia Ratunkowego.

Dużo uwagi poświęciliśmy też dro-
gom. Zarządzamy ponad 300 kilome-
trami dróg, a od 2019 roku do teraz 
zmodernizowaliśmy ponad 60 kilo-
metrów. A przy tym wszystkim – co 
bardzo ważne – doprowadziliśmy do 
tego, że Powiat nie ma kredytu. 

A.K.: W co najwięcej zainwesto-
waliście w tej kadencji?

T.K.: Zdrowie mieszkańców Po-
wiatu Kolneńskiego było i jest 
dla nas bardzo ważne. Dlatego 
naszym priorytetem był Szpi-
tal Ogólny w Kolnie i inwestycje 
związane z ochroną zdrowia. Od 
początku tej kadencji szpital prze-
znaczył na inwestycje prawie 28 
milionów złotych. Ale z własnego 
budżetu wydaliśmy tylko 10 mi-
lionów. Reszta to zdobyte dofinan-
sowania. Te pieniądze przezna-
czyliśmy na przykład na remont 
w 2019 roku Oddziału Chirurgii 
Ogólnej z Pododdziałem Ortope-
dii i Traumatologii Narządu Ru-
chu wraz z salą operacyjną. 

Rok później przebudowaliśmy 
Oddział Wewnętrzny na potrzeby 

utworzenia Oddziału Geriatrycznego. 
Kupiliśmy też wyposażenie sal i nowo-
czesny sprzęt medyczny. 

W 2021 roku zakończyliśmy prze-
budowę Szpitalnej Izby Przyjęć wraz 
z podjazdem dla karetek i szatnię dla 
personelu medycznego. Kupiliśmy 
aparaturę medyczną do pracowni 
endoskopii oraz poradni chirurgii 
onkologicznej. Wyremontowaliśmy 
Oddział Wewnętrzny oraz kupiliśmy 
wyposażenie sal chorych. Udało się 
również rozbudować, przebudować 
i zmodernizować Oddział Psychia-
tryczny oraz kupić niezbędny sprzęt 
medyczny.

Następny rok to kolejna inwestycja, 
tym razem w termomodernizację 
przychodni i montaż windy. W przy-
chodni cały czas jeszcze trwają prace 
związane z remontem pomieszczeń. 

A w 2023 roku dodatkowo udało się 
wybudować lądowisko dla śmigłow-
ców Lotniczego Pogotowia Ratunko-
wego. W mijającej kadencji kupiliśmy 

Wywiad ze Starostą Kolneńskim Tadeuszem Klamą.  
Podsumowanie kadencji – o inwestycjach i kierunkach rozwoju powiatu  

(rozmawiał Andrzej Konopka redaktor naczelny Miesięcznika Kolneńskiego)

również tomograf za 2 mln i aparat 
rentgenowski za 1,3 mln złotych.

A.K.: Dużo uwagi poświęciliście też 
drogom. 

T.K.: To drugi, bardzo ważny cel na-
szych inwestycji. W czasie tej kadencji, 
tak jak powiedziałem wcześniej, zmo-
dernizowaliśmy i wyremontowaliśmy 
dokładnie 62 kilometry 935 metrów 
dróg. Na 300 kilometrów, którymi 
zarządzamy. Wydaliśmy na to prawie 
96 milionów złotych. I znowu – z bu-
dżetu Powiatu pochodziło tylko 29 
milionów złotych. Reszta to dofinan-
sowania, które zdobyliśmy. W sumie 
było to ponad 30 inwestycji drogo-
wych. 

Jedną z największych była rozbudowa 
drogi powiatowej na odcinku Stawi-
ski – Jurzec Włościański o długości 
9,17 km. To blisko 23 miliony złotych, 
przy dofinansowaniu z Rządowego 
Funduszu Polski Ład na kwotę prawie 
18 mln zł. Ze względu na duży zakres 
prac, które trzeba było wykonać, po-
dzielono je na 2 etapy i trwały od 2022 
do 2023 roku. Droga ta jest bardzo 
ważna dla mieszkańców gminy Stawi-
ski, ale także dla mieszkańców całego 
Powiatu Kolneńskiego. To ważny ciąg 
komunikacyjny, a przebudowa tej in-
frastruktury drogowej zdecydowanie 
wpłynie na poprawę bezpieczeństwa 
i sprawnego przemieszczania się jej 
użytkowników.

Kolejną ważną i wymagającą dużych 
nakładów finansowych inwestycją 
była przebudowa drogi powiatowej 
o długości 1,5 km, czyli ulicy Marii 
Konopnickiej w Kolnie. Ta droga zo-
stała przebudowana za prawie 8 mi-
lionów złotych przy dofinansowaniu 
o wartości ponad 5 milionów złotych 
z Funduszu Dróg Samorządowych, 
Funduszu Inwestycji Lokalnych i za-
angażowaniu finansowym miasta 
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Kolno i Przedsiębiorstwa Usług Ko-
munalnych w Kolnie. 

Była to jedna z trudniejszych inwe-
stycji, bo była prowadzone na terenie 
zabudowanym, gdzie jest bardzo dużo 
urządzeń infrastruktury drogowej. 
Zrealizowanie tak złożonej inwestycji 
nie byłoby możliwe bez dobrej współ-
pracy samorządów Powiatu Kolneń-
skiego oraz Miasta Kolno.

To tylko dwie z ponad 30 inwestycji 
lub remontów, które wykonaliśmy 
w tej kadencji. Mają one ogromne 
znaczenie dla rozwoju gospodarczego 
i społecznego Powiatu. Dobre połą-
czenia drogowe przyspieszają prze-
pływ towarów i usług, a co za tym 
idzie, wpływają na wzrost gospodar-
czy, a więc i na konkurencyjność re-
gionu.

Ważną rolę w utrzymaniu dróg i za-
rządzaniu nimi odgrywa Powiatowy 
Zarząd Dróg w Kolnie. Przez ostatnie 
lata doposażaliśmy go w nowoczesny 
i specjalistyczny sprzęt. Dzięki temu 
PZD i latem, i zimą może sprawnie 
dbać o nasze drogi. Ale także koor-
dynuje wszystkie prace związane z ich 
remontami i modernizacjami.

Uważam, że Powiat dobrze realizuje 
swoje zadanie dotyczące utrzymania 
sieci dróg powiatowych.

A.K.: I trzeci ważny obszar inwesty-
cji, czyli oświata.

T.K.: Największą inwestycją, która nas 
bardzo cieszy, jest budowa hali sporto-
wej przy Zespole Szkół Technicznych. 
Będzie kosztowała ponad 11 mln zł, 
a 90 procent tej kwoty to dofinanso-
wanie z Rządowego Funduszu Polski 
Ład. Czyli dostaliśmy na to ponad 10 
milionów zł. Budowę hali zaplanowa-
liśmy na dwa lata.

Dzięki hali młodzież będzie miała 
lepsze warunki do nauki. Nie będzie 
trzeba opuszczać szkoły, żeby prze-
prowadzić zajęcia z wychowania fi-
zycznego w innej szkole, która ma 
dużą halę sportową. Nowa hala to 
dopełnienie infrastruktury sportowej 

Kolna i Powiatu Kolneńskiego. Bę-
dzie to czwarta duża hala w mieście. 
Co ważne, ma służyć nie tylko ucz-
niom ZST, ale będzie też dostępna dla 
mieszkańców. 

Poza tym w czasie tej kadencji wyre-
montowaliśmy budynek Warsztatów 
Zespołu Szkół Technicznych w Kolnie. 
Jest on teraz wyposażony w dużo no-
woczesnych maszyn. Uczniowie zdo-
będą umiejętności, które są niezbędne 
na współczesnym rynku pracy. Bo 
dzięki temu będą mogli znaleźć lepszą 
i lepiej płatną pracę. 

W I Liceum Ogólnokształcącym 
w Kolnie wybudowaliśmy windę, 
która połączyła wszystkie kondyg-
nacje. Poza tym łazienki na parterze 
i drugim piętrze są dostosowane do 
potrzeb osób z niepełnosprawnoś-
ciami.

Uważam, że inwestycja w oświatę to 
inwestycja w przyszłość. To wszystko 
przecież będzie służyło przez wiele 
lat mieszkańcom Powiatu. Będą mo-
gli zdobywać umiejętność i wiedzę, 
która pomoże im znaleźć dobrą pracę 
lub założyć własną firmę. I, tak jak 
w przypadku innych inwestycji, tu też 
znajdowaliśmy dofinansowanie, żeby 
wszystkie te prace realizować, jak naj-
mniej obciążając budżet Powiatu Kol-
neńskiego. A na ten rok mamy zapla-
nowany remont parteru w I Liceum 
Ogólnokształcącym.

A.K.: Skoro wspomniał Pan o budże-
cie – jak zaplanowaliście budżet na 
ten rok?

 T.K.: To rekordowy budżet, bo za-
kłada aż 78 milionów złotych po stro-
nie wydatków. Co bardzo ważne, ze 
środków zewnętrznych, czyli z róż-
nych funduszy i projektów zdobyliśmy 
19 milionów na ten rok. Planujemy 
kolejne inwestycje, mamy oszczędno-
ści i nie musimy brać kredytu. 

Także w tegorocznym budżecie prio-
rytetowo traktujemy wydatki, o któ-
rych mówiłem wcześniej. Czyli: 
ochronę zdrowia, drogi i oświatę. 

A.K.: Powiat w tej chwili nie ma kre-
dytu?

T.K.: Nie ma. Kiedy zaczynaliśmy ka-
dencję, mieliśmy 3,5 miliona złotych 
kredytu. W tej chwili mamy 8 milio-
nów złotych nadwyżki. To pokazuje, 
że umiemy dobrze gospodarować 
pieniędzmi naszych mieszkańców 
i dobrze radzimy sobie przy pozyski-
waniu dotacji i dofinansowań. 

Od początku założyliśmy, że budżet 
Powiatu nie pozwoli na wykonanie 
wielu inwestycji z własnych środków. 
Dlatego realizujemy głównie te, na 
które uda się znaleźć dofinansowania. 

A.K.: Podkreśla Pan cały czas udział 
pieniędzy, które udało wam się zdo-
być jako dofinansowania. Ile tych 
pieniędzy z zewnątrz dzięki temu 
wpłynęło do Powiatu? 

T.K.: Tak, cały czas mówię o tym do-
finansowaniu, bo są to bardzo ważne 
i bardzo duże pieniądze. Przez ostat-
nie 5 lat aktualnej kadencji Powiat 
zyskał z funduszy zewnętrznych 91 
694 158,56 zł. To – oczywiście zaokrą-
glając – prawie 100 milionów złotych. 
Czyli najprościej mówiąc, grubo po-
nad jeden roczny budżet całego Po-
wiatu, który dostaliśmy z różnych fun-
duszy – z Polskiego Ładu, Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg, Rządowego 
Funduszu Inwestycji Lokalnych czy 
z Funduszy Unijnych. 

Tak, jak ważne jest dofinansowanie 
do inwestycji, ważna jest również 
współpraca z samorządami gmin-
nymi i miastem Kolno. Wspólne za-
angażowanie przy realizowaniu przed-
sięwzięć jest receptą na sukces. W ten 
sposób zwiększamy swoje możliwości 
inwestycyjne i lepiej zaspokajamy po-
trzeby mieszkańców powiatu.

Obecnie mamy przygotowane pro-
jekty rozwojowe we wszystkich dzie-
dzinach naszej działalności. A dobra 
sytuacja finansowa pozwala nam 
śmiało patrzeć w przyszłość.

A.K.: Dziękuję za rozmowę.
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sprawę, jakie są potrzeby w zakresie bezpie-
czeństwa przeciwpożarowego i nie tylko. Stąd 
nasza pomoc — mówi Tadeusz Klama.

Podziękowania dla byłej dyrektor kolneń-
skiego szpitala
W czasie sesji doszło także do oficjalnego 
pożegnania wieloletniej dyrektor Szpitala 
Ogólnego w Kolnie, Krystyny Dobrołowicz. 
Zwróciła uwagę na zmiany, jakie dokonały 
się w placówce w ciągu ostatnich lat. Według 
jej słów, Szpital jest w dobrej kondycji, 
a zrealizowane inwestycje poprawiły jakość 
świadczonych usług. A jeżeli do placówki 
wpłyną pieniądze za wszystkie świadczone 
usługi, to szpital będzie miał 2 miliony zło-
tych zysku za ubiegły rok. 

Krystyna Dobrołowicz kierowała Szpitalem 
Ogólnym w Kolnie przez 20 lat. Podczas sesji 
podziękowała Zarządowi i Radzie Powiatu 
Kolneńskiego za współpracę. Z okazji zakoń-
czenia pracy na stanowisku dyrektora szpi-
tala wielu radnych składało jej podziękowa-
nia za dotychczasową pracę.

Grabowo, to jest w miejscowości Milewo, 
w Gminie Kolno w miejscowości Kumelsk 
i w Gminie Mały Płock w miejscowości Rogie-
nice Piaseczne. Wszystkie te odcinki dróg 
wymagają nowych nawierzchni bitumicznych 
i myślę, że to zrobimy już w następnych latach 
pracy Powiatu Kolneńskiego — mówi Tade-
usz Klama.

Pieniądze dla Straży Pożarnej 
Podczas ostatniej sesji radni przegłosowali 
także przekazanie pieniędzy dla Państwowej 
Straży Pożarnej. Jak mówi Tadeusz Klama, 
Zarząd Powiatu wie, jak ważną rolę odgry-
wają strażacy i dlatego wspiera ich kiedy 
tylko jest taka możliwość.

– Wzorem ubiegłych lat wspieramy i Ochot-
nicze Straże Pożarne, i Państwową Straż 
Pożarną. Na tej sesji zapadła decyzja 
o pomocy finansowej w kwocie 50 tys. zł na 
zakup lekkiego samochodu kwatermistrzow-
skiego dla jednostki Państwowej Straży Pożar-
nej w Kolnie. Robimy wszystko, żeby Straż 
była jak najlepiej wyposażona. Zdajemy sobie 

Wsparcie dla strażaków i pieniądze 
na przygotowanie trzech inwestycji 

drogowych. Między innymi takie decyzje 
zapadły podczas sesji Rady Powiatu Kol-
neńskiego. Radni zgodzili się na propozy-
cje Zarządu, żeby zmienić budżet powiatu 
i przeznaczyć 300 tysięcy złotych na przy-
gotowanie dokumentacji technicznej. Jest 
ona niezbędna, aby wyremontować drogi 
w trzech miejscowościach - mówi Starosta 
Kolneński, Tadeusz Klama. 

Są pieniądze na przygotowanie dokumen-
tacji remontów dróg w Milewie, Kumelsku 
i Rogienicach Piasecznych
– Cały czas inwestujemy w budowę dróg i ich 
remonty. Ale żeby to robić, musimy zacząć od 
przygotowania dokumentacji projektowych. 
Dlatego wprowadziliśmy zmiany do budżetu, 
żeby przygotować dokumentację dla trzech 
planowanych remontów dróg. Jeden w Gminie 

Pieniądze dla strażaków i na dokumentacje modernizacji dróg
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Trzy drogi w Powiecie Kolneńskim będą 
zmodernizowane. Umowę w tej sprawie 

w imieniu Zarządu Powiatu podpisał Dyrek-
tor Powiatowego Zarządu Dróg w Kolnie. 
Zmodernizowane będą drogi w Koźle na 
odcinku Rybnica-Łacha i ulica Polowa w Sta-
wiskach.

W Koźle – nowa nawierzchnia drogi, chod-
niki, zjazdy na posesję i kanalizacja desz-
czowa.
– W Koźle jest to odcinek o długości blisko 600 
metrów od drogi głównej w kierunku Wincenty. 
Planujemy kompletną przebudowę, z wymianą 
gruntu i wykonanie nowej nawierzchni bitu-
micznej. Będą też nowe chodniki oraz odwod-
nienie tej drogi. Zrobimy ulicę, która będzie 
służyła nie tylko mieszkańcom tej miejscowo-
ści, ale również gościom, którzy przyjeżdżają 
z kraju i z zagranicy do miejscowości Kozioł — 
powiedział Tadeusz Klama.

9 lutego upamiętniono 84. rocznicę 
pierwszych masowych deportacji Pola-

ków na Sybir. Z tej okazji odbyła się Msza 
Święta w kościele pw. św. Anny w Kolnie, 
którą celebrował Dziekan Kolneński Ks. 
Tomasz Grabowski.

Po zakończeniu Mszy Świętej uczestnicy 
uroczystości złożyli kwiaty i znicze pod 
pomnikiem „Wywiezionym na wschód”. 
W uroczystości uczestniczyli m.in. przed-
stawiciele lokalnych samorządów, szkół, 
urzędów i wojska. Powiat Kolneński re-
prezentowali Starosta Kolneński Tadeusz 
Klama, Wicestarosta Karol Pieloszczyk, 
Zastępca naczelnika Wydziału Organiza-
cyjnego Iwona Podeszwik.

Obchody rocznicy to przypomnienie wy-
darzeń z 10 lutego 1940 roku. Według sza-

Kolejne trzy inwestycje drogowe w Powiecie Kolneńskim

Pamięć i modlitwa – Rocznica Masowych Deportacji na Sybir 
cunków władz RP na emigracji, w wyniku 
wywózek zorganizowanych w latach 1940-
1941 do syberyjskich łagrów trafiło około 

miliona osób, chociaż w dokumentach so-
wieckich mówi się o 320 tysiącach wywie-
zionych.

Kolejny odcinek drogi Rybnica – Łacha bę-
dzie zmodernizowany
Najdłuższa droga powiatowa w Powiecie Kol-
neńskim ma prawie 35 kilometrów. W czasie 
tej kadencji udało się już wyremontować 11 
kilometrów tej drogi. Obecnie remontowany 
będzie odcinek o długości 2 kilometrów. Po 
zakończeniu prac, więcej niż 1/3 drogi, bo 13 

kilometrów, będzie miała nową nawierzchnię 
asfaltową.
Na modernizowanym odcinku będzie nowa 
nawierzchnia o szerokości pięciu metrów. 
Uzupełnione będą także pobocza, wymie-
nione przepusty, a także pogłębione rowy. 
Co ważne, wyremontowany będzie również 
chodnik i zatoka autobusowa, a także most 
na rzece Rybnica. 

Ulica Polowa w Stawiskach będzie wyre-
montowana
Umowa zakłada, że na odcinku o długości 
ponad 1 kilometra będzie nowa nawierzch-
nia o szerokości 5,5 metra. Zaplanowano 
także uzupełnienie poboczy i zjazdów na pola, 
a także oczyszczenie przydrożnych rowów. 

Duże dofinansowanie inwestycji 
Wartość podpisanych umów to 6,6 milionów 
złotych. Wszystkie są dofinasowane na po-
ziomie 60% z Rządowego Funduszu Rozwoju 
Dróg.
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Podsumowanie działalności organów gminy Grabowo w kadencji 2018-2024

Na najbliższej sesji 
Rady Gminy Gra-

bowo, której posiedze-
nie planowane jest na 

połowę marca br., Wójt Gminy Grabowo, radni Rady Gminy, soł-
tysi podsumują działalność Gminy Grabowo w dobiegającej końca 
kadencji.

Oprócz radnych, sołtysów, kierowników jednostek organizacyjnych 
gminy zapraszamy wszystkich zainteresowanych mieszkańców Gminy 
Grabowo.

RAZEM ROZWIJAMY GMINĘ – WÓJT GMINY Andrzej Piętka.

GRABOWO – RAZEM ROZWIJAMY GMINĘ
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Intensywne prace remontowo-budowlane w Dworze Wagów w Grabowie

W dworze Wagów w Grabowie trwają intensywne prace remon-
towo-budowlane obejmujące I ich etap.

Zakres prac obejmuje roboty budowlane wewnątrz budynku:
•	 rozbiórki, roboty ziemne, prace konstrukcyjne, roboty murarskie, 

ocieplenie ścian od wewnątrz, tynkowanie, częściowe wykonanie 
robót posadzkarskich, 

•	 klimatyzację i wentylację, 
•	 częściowe wykonanie instalacji elektrycznych, instalacji sanitar-

nych wewnętrznych, instalacji teletechnicznych, systemu sygna-
lizacji pożarowej. 

Ponadto planowane jest wykonanie instalacji sanitarnych zewnętrz-
nych. Gmina Grabowo uzyskała na to zadanie dofinansowanie do 
maksymalnej kwoty 2.711.481,65 zł. Gmina Grabowo musi na tę 

inwestycje zabezpieczyć 5% udziału własnego, to jest maksymalnie 
do 54 229,63 zł.

Po zrealizowaniu wszystkich etapów inwestycji w dworku będzie 
funkcjonować gminne centrum kultury wraz z regionalną izbą pa-
mięci oraz punktem informacji turystycznej.

Inwestycja rozbudowy i przebudowy sieci wodociągowo-kanalizacyjnej wraz 
z modernizacją stacji uzdatniania wody i przebudową oczyszczalni ścieków na ukończeniu

Realizacja Inwestycji pn. „Rozbudowa i przebudowa sieci wodo-
ciągowo – kanalizacyjnej, stacji uzdatniania wody i oczyszczalni 

ścieków na terenie gminy Grabowo” jest na ukończeniu.

Inwestycja realizowana jest w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład 
Program Inwestycji Strategicznych Edycja 1. Do tej pory w ramach in-
westycji wyremontowano stacje uzdatniania wody w Gnatowie i Gra-
bowie oraz zmodernizowano oczyszczalnię ścieków w Grabowie.

Koszt wykonanych do tej pory robót wyniósł 4 747 031,25 zł.
Do chwili obecnej przebudowano sieć wodociągową w miejscowości 
Grabowo i rozpoczęto budowę nowej sieci kanalizacji sanitarnej dla 
miejscowości Golanki, Grabowskie i Świdry-Dobrzyce. 

Całkowity koszt inwestycji to 9 993 750,00 zł. 
5% wkład własny Gminy Grabowo wyniesie 499 687,50 zł.
Termin ukończenia inwestycji – sierpień 2024 r.

twierdzonej przez Zamawiającego dokumentacji projektowej, ro-
bót budowlanych i prac porządkowych w tym min:

•	 wykonanie nowego ogrodzenia od południowej strony parku,
•	 wykonanie oświetlenia parkowego wokół dworu i na wyspie,
•	 remont nawierzchni drogi wewnętrznej z położeniem kostki gra-

nitowej,
•	 remont mostku na wyspę wraz z wykonaniem ścieżek żwirowych 

na wyspie,
•	 prace porządkowe dotyczące zieleni i drzewostanu,
•	 iluminację dworu,
•	 zakup i montaż elementów małej architektury tj. ławki, kosze na 

odpady itp.

Koncepcja planistyczna zadania pn. „Renowacja parku podworskiego w Grabowie” zrealizowana

W tym miesiącu firma Garden Meister Wojciech Rakowski 
z Ełku zaprezentowała władzom Gminy koncepcję plani-

styczną zadania pn. „Renowacja parku podworskiego w Grabowie’’ 
Etap I, w ramach wykonania „zaprojektuj i wybuduj”. 

Koszt całej inwestycji to 1.353.000,00 zł brutto. 
Inwestycja została dofinansowana w 98% ze środków Polski Ład, po-
zostałe 2% stanowi wkład własny Gminy.

I etap renowacji parku podworskiego obejmie:
•	 opracowanie pełnej dokumentacji projektowej i uzyskanie stosow-

nych pozwoleń i uzgodnień,
•	 wykonanie, na podstawie opracowanej przez Wykonawcę i za-

Na chwilę obecną przed ostatecznym 
wyborem wykonawców łączna wartość 
wspólnego zadania zamknie się w kwocie 
7.235.389,34 zł brutto. 

Gmina Grabowo musi na te inwestycje zabezpieczyć 5% udziału 
własnego to jest 361 769,47 zł. Gmina Grabowo uzyskała na to za-
danie dofinansowanie do kwoty 7 600 000,00 zł.

Otwarto oferty w przetargu przeprowadzonym w trybie podstawowym na inwestycje 
drogowe w ramach Polskiego Ładu 8 Edycja

W dniu 26 lutego br. komisyjnie otwarto oferty w przetargu na 
inwestycje drogowe w ramach Polskiego Ładu 8 edycji.

W ramach wspólnego zadania: Budowa i przebudowa dróg gmin-
nych Gminy Grabowo zrealizowane zostaną następujące inwestycje:
•	  Przebudowa drogi gminnej Marki – Surały nr 104266B,
•	  Przebudowa drogi gminnej wewnętrznej w m. Kownacin do gra-

nicy gminy w kierunku Brzeźnia,
•	  Budowa drogi gminnej w m. Wiszowate Etap I.

GRABOWO – RAZEM ROZWIJAMY GMINĘ
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Kontynuacja w 2024 roku rozpoczętych inwestycji drogowych

W 2024 roku kontynuowane będzie 
wykonawstwo dofinansowane 

w ramach Rządowego Funduszu Polski 
Ład Program Inwestycji Strategicznych 

Edycja 2: następujących rozpoczętych inwestycji drogowych:
•	 Rozbudowa drogi gminnej nr 104271B Grabowo-Konopki-Mo-

nety w gm. Grabowo – etap II,

•	 Przebudowa drogi gminnej Kurkowo-Romany etap I i II,
•	 Przebudowa części drogi gminnej wewnętrznej (część działki nr 

ewid. 158) w miejscowości Milewo-Gałązki etap I i II.
Wspólna nazwa w/w inwestycji: Przebudowa, modernizacja dróg 
gminnych na terenie gminy Grabowo.
Dofinansowanie zewnętrzne: 8 562 281,43 zł. Koszt całego zadania to 
9 012 927,82 zł. 

Nowe inwestycje drogowe w ramach rządowego funduszu rozwoju dróg 
i rządowego funduszu inwestycji lokalnych w 2024 roku

W najbliższych miesiącach br. rozpoczną się 
budowy nowych odcinków dróg i remonty 

już istniejących dróg. Z wykonawcami zostały już 
podpisane umowy na ich wykonanie.

Dotyczy to następujących zadań drogowych:

•	 Przebudowa części drogi gminnej w miejsco-
wości Ciemianka (Kolonia Jadłówek),

Dofinansowanie zewnętrzne: 818 967,18 zł. 
Koszt całego zadania to 1 040 841,95 zł.

•	 Przebudowa drogi na odcinku ulicy Słonecz-
nej w Grabowie.

Dofinansowanie zewnętrzne do: 228 728,73 zł. 
Koszt całego zadania to 378 214,55 zł. 

•	 Remont odcinka drogi gminnej nr 104282B 
relacji Pasichy – Grądy-Możdżenie

Dofinansowanie zewnętrzne do: 399 600,00 zł. 
Koszt całego zadania to 646 280,78 zł. 

•	 Remont odcinka drogi gminnej nr 104274B 
do miejscowości Kamińskie

Dofinansowanie zewnętrzne do: 593 400,00 zł. 
Koszt całego zadania to 753 652,32 zł. 

Łączny koszt w/w inwestycji drogowych zamknie się 
kwotą 2 818 989,60 zł.
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Wniosek wójta gminy Grabowo o dofinansowanie gminy w ramach funduszu wsparcia 
gmin i powiatów

Umowa na przebudowę drogi gminnej w miejscowości Grądy-Michały podpisana

W dniu 15 stycznia 2024 r. Wójt Gminy Grabowo złożył wnio-
sek do Marszałka Województwa Podlaskiego o dofinanso-

wanie przedsięwzięcia gminy pn. Przebudowa, termomoderni-
zacja i adaptacja świetlic wiejskich Gminy Grabowo w ramach 
Funduszu Wsparcia Gmin i Powiatów.

Wniosek w I Etapie zakłada kompleksową przebudowę, wykonanie 
termomodernizacji i adaptacji świetlic wiejskich w miejscowoś-
ciach Chełchy, Konopki-Białystok i Siwki. 

Zakres robót inwestycji obejmować będzie między innymi:
•	 wymianę posadzek, 
•	 montaż instalacji grzewczej,
•	 wymianę instalacji elektrycznej oświetlenia i gniazd wtykowych, 
•	 wykonanie nowej instalacji wodno-kanalizacyjnej, 
•	 modernizację wentylacji, 

W dniu 21 lutego 2024 r. Gmina Grabowo reprezentowana przez 
Wójta Gminy Andrzeja Piętkę przy kontrasygnacie Skarbnika 

Gminy Edyty Mosakowskiej podpisała umowę z firmą STRABAG sp. 
z o.o. z siedziba w Pruszkowie na PRZEBUDOWĘ DROGI GMINNEJ 
W MIEJSCOWOŚCI GRĄDY-MICHAŁY W GMINIE GRABOWO.

Termin realizacji zamówienia – do końca września 2024 r.
Wartość zamówienia – 1 120 475,86 zł brutto.

•	 wykonanie sanitariatu i zaplecza socjalnego,
•	 wykonanie docieplenia budynku od zewnątrz, naprawę tynków 

i okładzin zewnętrznych, 
•	 wymianę pokrycia dachowego,
•	 wykonanie podjazdu dla niepełnosprawnych,
•	 zagospodarowanie terenu wokół świetlic itp.

Szacowana całkowita wartość inwestycji to 1 710 000,00 zł. 
Wnioskowana kwota dofinansowania z Województwa to 1 mln zł.
Termin realizacji inwestycji – do końca 2024 roku.

Jest to już czwarta edycja autor-
skiego programu pomocowego 
Samorządu Województwa Podla-
skiego, a do rozdysponowania jest 
kwota 25 mln złotych. 

Inwestycja drogowa dofinansowana w ramach Rządowego Funduszu 
Inicjatyw Lokalnych i Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg.

Tereny inwestycyjne w Grabowie

Gmina Grabowo rozpoczęła negocjacje z kierownictwem Krajo-
wego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa Oddział Terenowy w Bia-

łymstoku w sprawie odpłatnego przejęcia nieruchomości grunto-
wej o powierzchni 6,7823 ha wchodzącej w skład działki nr 627/15 
położonej w Grabowie (teren po byłym OHZ w Grabowie naprzeciw 
ośrodka zdrowia).

Po zmianach w planie zagospodarowania przestrzennego wspomniana 
nieruchomość zostanie przeznaczona na tereny inwestycyjne. W chwili 
obecnej dzięki staraniom Gminy do granicy działki została doprowa-
dzone sieć wodociągowa i kanalizacyjna.
Przejęcie nieruchomości po jej prawnym uregulowaniu planowane jest 
na marzec br.

Szczęśliwych Świąt Wielkanocnych
wszystkim Mieszkańcom
Gminy Grabowo życzą:

Wójt Gminy – Andrzej Piętka,
Przewodniczący Rady Gminy

Janusz Wiśniewski z Radnymi oraz
Pracownicy Urzędu Gminy Grabowo
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Zakończono realizację pierwszego 
etapu budowy świetlicy wiejskiej 

w miejscowości Józefowo w Gminie Mały 
Płock. Fundusz Wsparcia Gmin i Powia-
tów to autorski program obecnego zarządu 
województwa podlaskiego. Ma on na celu 
wspieranie lokalnych inicjatyw, zgłoszo-
nych przez samorządy, a co za tym idzie; 
w punkt trafione, bo wynikające z realnych 
potrzeb poszczególnych społeczności — 
mówił wicemarszałek Marek Olbryś.

Inwestycja ta to odpowiedź na potrzeby 
lokalnej społeczności. W skład nowego 
obiektu wchodzi: sala, kuchnia, magazyn, 
dwie łazienki, w tym jedna dla osób niepeł-

Zakończono realizację pierwszego etapu budowy świetlicy wiejskiej 
w miejscowości Józefowo 

MAŁY PŁOCK

nosprawnych oraz korytarz. Wartość zreali-
zowanej inwestycji to 761 863,23 zł z czego 
600 000,00 zł pochodzi z pomocy finan-
sowej udzielonej z budżetu Województwa 
Podlaskiego z Funduszu Wsparcia Gmin 
i Powiatów, a 161 863,23 zł to wkład własny 
Gminy Mały Płock.

Celem realizacji kompleksowej inwesty-
cji będzie wspieranie lokalnego rozwoju 
na obszarach wiejskich. W miejscowości 
Józefowo istnieje prężnie działające Koło 
Gospodyń Wiejskich, które jest bardzo ak-
tywne, bierze udział w wielu wydarzeniach 
kulturalnych oraz charytatywnych na te-
renie gminy, powiatu oraz województwa. 

Dzięki tej inwestycji sołectwo wraz z Kołem 
Gospodyń Wiejskich zyska miejsce służące 
organizacji imprez kulturalnych oraz inte-
gracji lokalnej społeczności. Odbywać się 
w niej będą: zajęcia opiekuńczo-wychowaw-
cze i zajęcia artystyczne, przeznaczone dla 
dzieci, młodzieży jak i seniorów, oraz wszel-
kie inicjatywy społeczne inicjowane przez 
Gminę Mały Płock, sołectwo jak i bezpo-
średnio mieszkańców.

Gmina Mały Płock w styczniu złożyła wnio-
sek do zarządu województwa na kontynu-
ację prac związanych z wykończeniem bu-
dynku i oddaniem go do użytkowania.
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Gminny O środ ek 
Kultury w Turośli 

w związku ze zbliżają-
cymi się Świętami Wiel-
kanocnymi, mając na 
uwadze podtrzymanie 
lokalnej kultury, przy-
gotował konkurs pla-
styki obrzędowej skiero-
wany do mieszkańców 
powiatu kolneńskiego. 

W ramach konkursu można zgłaszać prace plastyczne obejmujące 
pisanki, kierce, wycinanki, bukiety kwiatowe i na patyku oraz palmy. 
Wszystkie te prace powinny być wykonane zgodnie z zachowaniem 
tradycji kurpiowskich, a szczegóły konkursu dostępne są na stronie 
www.gok.turosl.pl. Konkurs poprzedzony został organizacją warszta-
tów rękodzieła ludowego, które poprowadzone zostały przez pracow-

TUROŚL

Tradycje Wielkanocne na Kurpiach

Boży Obiad – „kurpiowski obyczaj dla dusz…”

Okres Wielkiego Postu to w tradycji chrześcijańskiej zawsze czas 
modlitwy i pokuty. Na Kurpiach jednym z najstarszych zwycza-

jów związanym z tym okresem są Boże Obiady. To wielogodzinne 
modlitwy za zmarłych połączone z pieśniami o Męce Pańskiej, które 
poprzedzone są nabożeństwem w kościele. 

W dniu 1 marca członkowie Koła Gospodyń Wiejskich „Turoślanie”, 
a zarazem członkowie zespołu kurpiowskiego z Turośli zorganizowali 
Boży Obiad w intencji zmarłych z rodzin mieszkańców Turośli. Wielo-
godzinne śpiewy i modlitwy poprzedzone zostały mszą św. w kościele 
parafialnym w Turośli. Aby nawiązać do tradycji Bożych Obiadów, na 
uczestników spotkania i modlitwy w sali Gminnego Ośrodka Kultury 
w Turośli czekał przygotowany przez KGW poczęstunek.

ników ośrodka z Turośli oraz Panią Elżbietę Cieloszczyk prowadzącą 
zagrodę edukacyjną „Na patyku zakręcone” w Ksebkach. Dzieci 
i młodzież podczas czterech dni spotkań wykonywały poszczególne 
elementy rękodzieła ludowego oraz zapoznały się zasadami przygoto-
wania poszczególnych prac. Organizator zaprasza do udziału w kon-
kursie oraz na wystawę prac pokonkursowych.
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STAWISKI

Placówka rozpoczęła działalność 1 lutego 
2024 r. Powstała w budynku po dawnej 

szkole, który dzięki środkom finansowym 
pozyskanym przez Gminę Stawiski dziś 
jest doskonale wyposażony i dostosowany 
do potrzeb osób z niepełnosprawnościami. 
Fachową pomoc w Centrum Opiekuńczo-
-Mieszkalnym w Sokołach otrzymać może 
20 dorosłych osób posiadających orzeczenie 
o niepełnosprawności.

Placówka w Sokołach przygotowana jest na 
przyjęcie:

•	8	osób	na	pobyt	całodobowy
(przez 7 dni w tygodniu);
•	12	osób	na	pobyt	dzienny	
(8 godzin dziennie przez 6 dni w tygo-
dniu, zapewniony będzie dojazd do pla-
cówki).

Udane ferie zimowe w Stawiskach 

Na ferie zimowe pod hasłem „Na wesoło z Panem Bogiem” zapro-
sili uczniów w tym roku Agnieszka Rutkowska Burmistrz Sta-

wisk, Gminny Ośrodek Kultury i Sportu oraz Parafia pw. Św. Anto-
niego Padewskiego w Stawiskach. 

W dni wolne od szkoły zaplanowano szereg atrakcji, w tym: warsztaty 
chemiczne z suchym lodem, wyjazd do kina Helios, gry i zabawy 
z drużyną Harcerską Wagabunda im. Jadwigi Dziekońskiej, warsztaty 
kulinarne, warsztaty z tworzenia eko świeczek, wyjazd do teatru lalki 
i aktora na spektakl „Magiczny sklep”, ognisko na placu przy OSP, a na 
zakończenie bal przebierańców. 

Pamiątką po udanych warsztatach i spotkaniach są zdjęcia, które 
można obejrzeć na stronie internetowej gokis-stawiski.pl

Centrum Opiekuńczo-Mieszkalne w Sokołach już przyjmuje Podopiecznych

Koła Gospodyń Wiejskich z Gminy Stawiski docenione

Spotkanie podsumowujące 
działalność Kół Gospo-

dyń Wiejskich w  latach 
2019-2023 odbyło się 20 
stycznia br. w Stawiskach. 
Uczestniczyli w nim przed-
stawiciele wszystkich KGW 
działających na terenie mia-
sta i gminy oraz zaproszeni 
goście.

– To była okazja do podsu-
mowania ostatnich pięciu 
lat działalności i współpracy 
z naszymi Kołami Gospodyń, ale przede 
wszystkim okazja do podziękowania im 
za wszystko to, co robią na rzecz integracji 
i rozwoju lokalnych społeczności — mówi 
Agnieszka Rutkowska Burmistrz Stawisk. 

– Ich zapał, energia i kreatywność są nie do 
przecenienia. Jeszcze raz dziękuję i gratuluję 
wszystkim Paniom i Panom z naszych KGW 
i życzę dalszego rozwoju i radości ze wspól-
nego działania. 

Osoby potrzebujące całodobowego wsparcia 
zostaną zakwaterowane w Centrum, gdzie 
przez 7 dni w tygodniu będą miały zapew-
nione pełne wyżywienie, dostęp do infra-
struktury przewidzianej dla mieszkańców 
(kuchnia, pralnia, sprzęt rehabilitacyjny i po-
mocniczy, taras, ogród, siłownia plenerowa) 
oraz pomocy opiekunów. Do dyspozycji osób 
korzystających z pobytu dziennego są m.in.: 
sale do zajęć z opiekunami, 
jadalnia, kuchnia, sala rehabi-
litacyjna. W czasie dziennego 
pobytu uczestnikom zapew-
niany będzie ciepły posiłek.

Nabór podopiecznych pro-
wadzi Centrum Opiekuńczo-
-Mieszkalne w  Sokołach. 
Szczegółowych informacji 

udziela Dyrektor Centrum Opiekuńczo-
-Mieszkalnego w Sokołach – Grażyna Anna 
Kamionowska, tel. 505 743 310.

Placówka powstała w ramach resortowego 
Programu Ministerstwa Rodziny i Polityki 
Społecznej „Centra opiekuńczo-mieszkalne” 
finansowanego ze środków Funduszu Solidar-
nościowego.

O tym, jak wiele wspania-
łych inicjatyw realizują 
KGW z  Gminy Stawiski, 
można było dowiedzieć się 
z prezentacji przygotowanej 
specjalnie na tę uroczystość. 
W podziękowaniu i uznaniu 
zasług każde Koło otrzymało 
pamiątkowy grawerton. Nie 
zabrakło też podziękowań 
od członków Kół dla władz 
samorządowych i przedsta-
wicieli instytucji kultury za 
dobrą współpracę.

Spotkanie zorganizowane zostało przy 
wsparciu środków pozyskanych z budżetu 
Województwa Podlaskiego oraz z Podla-
skiego Fundusz Rozwoju.
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KOKIS

4 lutego w Sali widowiskowej Kolneń-
skiego Ośrodka Kultury i Sportu odbył 

się koncert pn. „Za Tobą pójdę jak na 
bal…– Krzysztof Krawczyk Tribute”. 

Podczas koncertu usłyszeliśmy najpięk-
niejsze utwory nieżyjącego już Krzysztofa 
Krawczyka - legendy polskiej muzyki, wy-

Za Tobą pójdę jak na bal…

Organizatorem Turnieju „Art Moves 
Dance Festival” było Stowarzyszenie 

Twórczego Działania „BK Step” w Łomży. 
Turniej odbył się 17.02.2024 w Kolneńskim 
Ośrodku Kultury i Sportu, który był współ-
organizatorem tanecznych bitew. 

Tanecznie w KOKiS

bitnego artysty i showmana. Dzięki prze-
bojom lat 60-tych i 70-tych osoby dorosłe 
mogły powrócić wspomnieniami do swojej 
młodości i tym samym powspominać so-
bie dawne czasy. Młodzież natomiast miała 
okazję poznać muzykę, której słuchali ich 
rodzice czy dziadkowie, kiedy byli w ich 
wieku. 

Wiadomo, że muzyka łączy pokolenia i to 
było widać na widowni, która w różnym 
wieku zapełniła salę widowiskową naszego 
ośrodka. Wystąpili: Szymon Grzybacz – 
wokal, Marcin Cichocki - instrumenty kla-
wiszowe, Arkadiusz Chojnowski – gitara, 
Maciej Magnuski – bas, Michał Kosiorek 
– perkusja.

Na scenie zaprezentowało się łącznie ok. 200 
tancerzy w następujących kategoriach: Hip 
Hop solo, duety i formacje oraz kategorie wie-
kowe: do 7 lat, do 9 lat, do 12 lat, do 15 lat, do 
17 lat. Zmagania w ramach turnieju oceniali 
sędziowie Alicja Stefaniuk, Marika Mocarska, 

Justyna Wojciechowska. W tej wielkiej ilo-
ści kategorii tanecznych wymienimy jedną, 
w której zwyciężyła Ania Wróblewska. Kol-
nianka zwyciężyła w kategorii debiuty solo 
do lat 17. Gratulujemy i życzymy dalszych 
tanecznych sukcesów.
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KOKIS

Koncert Walentynkowy

18 lutego z okazji Walentynek zespół artystyczny pod opieką 
instruktor KOKiS – Anny Podeszwik zaproponował kolneńskiej 

publiczności koncert pt. „Tanga i Walce” , w którym wiodły prym koki-
sowskie solistki, zespół DTM oraz zespół „07zgłoś się”. To wyjątkowy 
koncert, bowiem autorami wykonywanych utworów są m.in Julian 
Tuwim, Jeremi Przybora, Agnieszka Osiecka czy Wojciech Młynarski. 
Natomiast muzykę skomponowali m.in. Jerzy Wasowski, Zygmunt 
Konieczny, Jerzy Satanowski czy Fryderyk Chopin. 

Utwory niegdyś śpiewane m.in. przez Ewę Demarczyk, Irenę Jarocką, 
Halinę Kunicką, Irenę Santor, Irenę Kwiatkowską, Annę German czy 
Natalię Kukulską to pełne liryzmu, z piękną linią melodyczną walce 
oraz poruszające tanga wykonywane z olbrzymią charyzmą i profesjo-
nalizmem. Nie sposób wymienić i skomentować wszystkie utwory, bo-
wiem było ich 21! Należy wyróżnić natomiast wszystkich wykonawców 
za prezentowany poziom artystyczny, odwagę oraz dojrzałość sceniczną, 
które zasługują na autentyczny podziw. Wśród komentujących słucha-
czy można było wyczuć nastrój wzruszenia, refleksji oraz oczarowania. 
Nie zabrakło repertuarowej niespodzianki, którą było wykonanie fina-
łowego utworu „To świt, to zmrok” z musicalu „Skrzypek na dachu”. 
Na szczególną uwagę i pochwałę zasługują poza utworami z gatunku 
piosenki aktorskiej utwory „Ten pierwszy bal” czy „Tango Notturno”, 
do których młodzi artyści dodali znakomity ruch sceniczny i taniec. 
Dobór kostiumów oraz kreacje sceniczne wzbogacone tysiącem ceki-
nów oraz wyjątkową aranżacją świateł, którą wykonał Paweł Podeszwik, 
przenosiły widownię w coraz to inny świat, pragnień, tęsknoty, czułości, 
namiętności i podkreślały wyjątkowość danej chwili. 

Największym zdziwieniem była zmiana dotycząca proporcji w ilości 
kobiet i mężczyzn w zespole „07 zgłoś się”, gdyż zamiast 11 fantastycz-
nych kobiet ujrzeliśmy 7 znakomicie ubranych kobiet oraz 5 czarujących 
mężczyzn!!! Tylko ci bardziej dociekliwi obserwatorzy zorientować się 
mogli, iż ta zmiana spowodowana była doborem zaskakujących ko-
stiumów oraz charakteryzacją 5 kobiet mających do siebie ogromny 
dystans. Serdecznie dziękujemy cudownej publiczności za owacje na 
stojąco, ogrom pozytywnych komentarzy, a przede wszystkim obecność. 
Zaproszonym gościom specjalnym dziękujemy równie gorąco za przy-
bycie. 

Zaskoczeniem niemałym było podziękowanie od obecnego na sali Bur-
mistrza Miasta Kolno Andrzeja Dudy w postaci róż oraz słowa uzna-
nia od Dziekana kolneńskiego Tomasza Grabowskiego. Życzymy sobie 
i Wam, aby czar minionego wieczoru pozostał w nas na dłużej, abyśmy 
czuli się obdarowani kolejną dozą pozytywnych emocji i życzeń.
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Do bardzo udanych startów mogą zaliczyć tenisiści 
stołowi sekcji Kolneńskiego Ośrodka Kultury i Sportu 

w rozegranych 03.02. 2024 r. w Goniądzu w Otwartych 
Mistrzostwach tego miasta. 

W kategoriach młodzieżowych kolneńscy zawodnicy wy-
walczyli: wśród startujących chłopców klas VI i młodsi 
Maksymilian Rakowski wywalczył drugie miejsce, w kate-
goriach klas VII-VIII dziewcząt Gabriela Mroczkowska była 
pierwsza, a wśród chłopców tej kategorii Aleks Prusinowski 
również był pierwszy. Chcemy przypomnieć, że w ubiegłym 
roku w lutym Gabrysia była 3., a Aleks zajął 5. miejsce. To 
może świadczyć o tym, jakie zrobili postępy i jak wysoko 
poprawili swoje umiejętności.

Tenisiści KOKiS na podium w Goniądzu

KOKIS

W niedzielę 18 lutego w Kolneńskim Ośrodku Kultury i Sportu odbył się I Otwarty Turniej Szachowy o Puchar Burmistrza Miasta Kolno. 
Organizatorami byli Kolneński Ośrodek Kultury i Sportu i Akademia Szachowa Sobociński. 

Od września 2023 r. Miasto Kolno dołączyło do miejscowości, w których prowadzone są zajęcia szachowe dla dzieci i młodzieży przez in-
struktorów z Akademii Szachowej. Zawody były doskonałą okazją do sprawdzenia i rozwijania umiejętności uczestników kolneńskich zajęć 
tej królewskiej gry z ich rówieśnikami z Grajewa, Porytego, 
Łomży, Stawisk i Białegostoku. Szachiści grali w dwóch 
równoległych turniejach: Turniej OPEN oraz Turniej Dzieci 
do 10 lat. Wszyscy rozegrali 7 rund systemem szwajcarskim 
tempem 10 min + 5 s na ruch dla zawodnika. 

W Turnieju OPEN zwyciężył Bartosz Chełstowski, drugie 
miejsce zajął Tadeusz Prażych, a trzeci był Stanisław Wisz-
niewski. Wszyscy zostali nagrodzeni pucharami. Pamiąt-
kowe puchary trafiły też do najlepszej kobiety, najlepszej 
dziewczynki i chłopca do lat 13 oraz do 16 lat, najlepszego 
zawodnika z miasta Kolno. 

W Turnieju Dzieci do lat 10 zwyciężył Filip Roszkowski. 
Pucharami zostali nagrodzeni najlepsi zawodnicy w kat. 
wiekowych dziewcząt i chłopców do 8 i do 10 lat oraz naj-
lepsza zawodniczka i zawodnik z miasta Kolno, a także 
najmłodszy uczestnik zawodów. 

Wszyscy szachiści, w obu turniejach z rąk p. Alicji Szy-
mańskiej - dyrektor KOKiS oraz Mariusza Rakowskiego - 
Przewodniczącego Rady Miasta Kolno zostali nagrodzeni 
pamiątkowymi medalami. Organizatorzy dziękują zawod-
nikom, sędziom zawodów, opiekunom i rodzicom za miłą 
i sportową atmosferę w czasie trwania turnieju. 

Zapraszamy już teraz na II Otwarty Turnieju Szachowy 
o Puchar Burmistrza Miasta Kolno. Mamy nadzieję, że to 
wydarzenie na stałe wpisze się do kalendarza imprez sza-
chowych w naszym regionie.

Szczegółowe wyniki Turnieju OPEN:
https://www.chessarbiter.com/.../2024/ti_488/results.html...

Szczegółowe wyniki Turnieju Dzieci do lat 10:
https://www.chessarbiter.com/.../2024/ti_489/results.html...

I Otwarty Turniej Szachowy o Puchar Burmistrza Miasta Kolno
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Otwarty Zimowy Turniej Tenisa Stołowego zakoń-
czył się w czwartek (1.02 br.). Zawodnicy, któ-

rzy stanęli przy stołach tenisowych, zagrali w dwóch 
kategoriach wiekowych do 11 lat i od 12 lat, oddziel-
nie kobiety i mężczyźni. Turniej zorganizowany 
w okresie ferii zimowych skierowany był do wszyst-
kich tych, którzy chcieliby spróbować swoich sił w tej 
dyscyplinie sportu. 

Przy stołach stanęli zawodnicy, pomiędzy którymi 
różnica lat czasami wynosiła pół wieku. O to właśnie 
chodziło organizatorom, aby w ten sposób zintegro-
wać, zachęcić do uprawiania tenisa i przede wszystkim 
dobrze i aktywnie spędzić czas. W końcówce turnieju 
zmierzyli się najlepsi zawodnicy, którzy zaprezento-
wali umiejętności na bardzo wysokim poziomie. 

Po 5-godzinnych bojach zostali wyłonieni zwycięzcy 
poszczególnych kategorii. Wśród dziewcząt do lat 
11zwyciężyła Jezusek Julia, a wśród chłopców Ignacy 
Skibniewski. W open kobiet od 12 lat najlepiej zagrała 
Liwia Pieńczykowska, a wśród mężczyzn Damian 
Tyszka. Najmłodszą zawodniczką okazała się Agata 
Pomichowska, a z chłopców Stanisław Skibniewski. 

Zwycięzcy zostali uhonorowani pucharami, dekoracji 
dokonał wieloletni prezes PZTS, obecnie trener sekcji 
tenisa stołowego KOKiS Eugeniusz Skibniewski.

Organizatorzy: Kolneński Ośrodek Kultury i Sportu 
oraz Sekcja Tenisa Stołowego dziękują zawodnikom za 
udział i życzą dalszych sukcesów.

SPORT

„Zagrać, każdy może ... ”
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SPORT

W okresie przygotowawczym do wiosennej rundy rewanżo-
wej rozgrywek Podlaskiej Ligi Okręgowej piłkarze Orła 

Kolno rozegrali siedem meczów sparingowych. 5 z nich wygrali, 
a w dwóch zanotowali porażki. 

Zwycięstwa odnieśli nad: Romintą Gołdap 4:3, ULKS Ołdaki 6:4, 
Ostrovią Ostrów Mazowiecki 2:1, Rzekunianką Rzekuń 1:0 i Nidą 
Ruciane 4:2. Przegrali natomiast z Narwią II Ostrołęka 1:3 i Mrą-
govią Mrągowo 1:3.
Do wyników tych nie przywiązywałbym jednak szczególnej uwagi. 
Najważniejszy jest fakt, że gra Orła może się podobać. W meczach 

Orzeł gotowy do awansu

kontrolnych trener Grzegorz Jankowski dał pograć wszystkim 
swoim zawodnikom. Mógł wypróbować różnych ustawień zespołu 
i wariantów gry. Postawa zespołu może napawać optymizmem 
i jego awans do IV ligi jest realny.

Do rundy rewanżowej przygotowuje się również A – klasowy, drugi 
zespół Orła. W tym czasie rozegrał dwa sparingi, przegrał z Mazu-
rem Pisz 1:2 i pokonał Pojezierze Prostki 3:2.

Krzysztof Szostkowski
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WYBORY SAMORZĄDOWE

Mały Płock, dn. 27.02.2024 r.

Wójt Gminy Mały Płock
Działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o gospodarce nieruchomościami /Dz. U. z 2023 r. poz. poz. 
344, 1113, 1463, 1506, 1688, 1762, 1906, 2029./ podaje do publicznej wiadomości, że w siedzibie Urzędu Gminy Mały Płock zostały 
wywieszone od dnia 27.02.2024 r. na okres 21 dni wykazy nieruchomości stanowiących własność Gminy Mały Płock przeznaczonych 
do sprzedaży w trybie bezprzetargowym, na poprawę warunków zagospodarowania nieruchomości przyległych.

1) Nieruchomość nr 350/3 o powierzchni 0,2168 ha położona w miejscowości Rogienice Wielkie 
2) Nieruchomość nr 72 o powierzchni 0,4552 ha położona w miejscowości Zalesie

Wykazy zostały opublikowane na stronie internetowej w Biuletynie Informacji Publicznej http://bip.ug.malyplock.wrotapodlasia.pl 
oraz na stronie Urzędu Gminy Mały Płock http://www.malyplock.pl/
Szczegółowe informacje dotyczące nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży można uzyskać w Urzędzie Gminy Mały Płock lub 
telefonicznie pod numerem 86 279-13-22.
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Krzyżówkę panoramiczną nr 01/2024 
prawidłowo rozwiązali i nagrody wylosowali:

 Karolina Tyszka i Paweł Zalewski z Kolna. 
Hasło brzmiało: „Idzie luty podkuj buty”

Nagroda do odebrania w redakcji Miesięcznika Kolneńskiego.

– miesięcznik regionalny. Adres: 18 – 500 Kolno, ul. Konopnickiej 4,
tel. 86 278 94 40, e–mail: mkolnenski@kolno.home.pl
adres: www.umkolno.pl Wydawca: Burmistrz Miasta Kolno.
Redakcja: Andrzej Konopka (redaktor naczelny) 
Współpraca: Danuta Góralczyk (korekta)

Opracowanie i skład: Andrzej Konopka Druk: Drukarnia Top Druk Ryszard Zelkowski, 
ul. Nowogrodzka 151 A, Łomża. Nakład: 1500 egz. Numer zamknięto: 3.03.2024 r.
Redakcja nie odpowiada za treść reklam i ogłoszeń. Materiałów niezamówionych redakcja nie zwraca, w nadesłanych zastrzega sobie prawo dokonywania skrótów, adiustacji i zmiany tytułów. 

KRZYŻÓWKA NR 02/2024

KRZYŻOWKA – INFORMACJE

Określenia poszczególnych wyrazów podano w przypadkowej ko-
lejności. Do diagramu wpisano niektóre litery, które mają ułatwić 
odszukanie miejsc wpisania wyrazów. Litery w ponumerowanych 
polach, uszeregowane w kolejności od 1 do 18, utworzą ostateczne 
rozwiązanie – przysłowie.

Odszukaj miejsca wpisania wyrazów

•	 łowi	ryby,
•	 motyw	dekoracyjny	w	formie	
stylizowanych	liści,	gałązek	
i	kwiatów,

•	 na	kopercie	z	kodem,
•	 jezioro	w	Afryce,
•	 ukochana	Filona,
•	 duży	garnek,
•	 czasem	tracony	pod	nogami,

•	 skąpiec,	dusigrosz,
•	 specjalnie	wytyczona	
i	oznakowana	trasa	
przeznaczona	dla	turystów,	
rowerzystów	itp.,

•	 365	dni,
•	 wyjątkowa	sytuacja	
sprzyjająca	czemuś,

•	 człowiek	orzący	ziemię,	

Wśród osób, które prześlą lub przyniosą prawidłowe zapisane na 
zwykłej kartce rozwiązanie do Urzędu Miasta, ul. Wojska Polskiego 
20 (pokój 3) zostanie rozlosowana nagroda, którą będzie publikacja 
nowych „Zeszytów Kolneńskich nr 16”. Termin nadsyłania 
odpowiedzi – 27.03.2024 r.

•	 schronienie	kangurzątka,
•	 przebieg	zdarzeń,
•	 człowiek	niezdarny,	
pozbawiony	energii,	

•	 w	mitologii	greckiej	
boginka	o	postaci	pięknej	
dziewczyny,	uosabiająca	siły	
przyrody	i	jej	piękno,

•	 kolidujące	z	prawem	
przedsięwzięcie	z	udziałem	
wielu	osób,

•	 roślina	o	silnie	pachnących	
kwiatach,	uprawiana	na	
rabatach,

•	 bicz,
•	 jadłodajnia,	
•	 początek	wyścigu,
•	 obszar	wodny	lub	jego	
część,

•	 płoche	zwierzę	leśne,
•	 rośnie	na	łące,
•	 szkło	imitujące	drogie	
kamienie,	zwłaszcza	
brylanty;	wyraz	można	
ułożyć	z	liter:	a,	r,	s,	s,	t,

•	 podwyższenie	
przeładunkowe,	

•	 cichy	i	jednostajny	odgłos,
•	 przyrząd	służący	do	
mierzenia	głębokości	wód,

•	 element	zawieszenia	pojazdu	
łagodzący	wstrząsy	w	czasie	
jazdy,

•	 chłopski…	to	zdrowy	
rozsądek,

•	 dzierżawi	placówkę	
handlową	lub	usługową,

•	 państwo	z	Kopenhagą,
•	 na	głowie	panny	młodej,
•	 imię	piosenkarki	Santor,
•	 polski	szybki	taniec	ludowy	
z	figurami,

•	 pierwiastek	chemiczny,	który	
jest	składnikiem	arszeniku,

•	 zniewaga,
•	 magazyn,
•	 myśliwy,
•	 bijatyka.	
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Przedszkole Miejskie Nr 4 w Kolnie informuje, że w dniach
od 1 marca do 27 marca 2024 r. prowadzony będzie

I etap rekrutacji dzieci na rok szkolny 2024/2025.

Do przedszkola można zapisywać dzieci:
3-latki (rocznik 2021)
4-latki (rocznik 2020)

Zainteresowanych rodziców prosimy o zgłaszanie się do Przedszkola Miejskiego Nr 4 w Kolnie, ul. Wojska Polskiego 65a, 
celem pobrania tzw. karty zgłoszenia wraz z oświadczeniami lub pobrać ją ze strony internetowej przedszkola  

(pm4kolno.edupage.org), którą po wypełnieniu należy złożyć w sekretariacie przedszkola do 27 marca 2024 r. do godziny 15.00.
Dokumenty złożone po terminie nie będą brane pod uwagę w czasie I etapu rekrutacji.

                                                                                
 Dyrektor Przedszkola Miejskiego Nr 4

URODZENI LUTY 2024

Bogdański, syn Anny i Krzysztofa, 
ur. 12.02.2024 r., godz. 22.20

Nawrocki, syn Anny i Macieja, 
ur. 26.02.2024 r., godz. 17.55

Kamińska, córka Dominiki i Dawida, 
ur. 21.02.2024 r., godz. 00.40

Zabłocki, syn Martyny i Mateusza,
ur. 28.02.2024 r., godz. 18.45

Święconek, syn Martyny i Karola, 
ur. 21.02.2024 r., godz. 09.00

Wykowski, syn Marty i Grzegorza,
ur. 29.02.2024 r., godz. 12.20

Kiełczewski, syn Wiktorii i Adama, 
ur. 21.02.2024 r., godz. 14.30

Zarzecki, syn Anny i Marcina, 
ur. 05.02.2024 r., godz. 10.40

Makowski, syn Sylwi i i Roberta, 
ur. 06.02.2024 r., godz. 19.05

Podchul, syn Adrianny i Tomasza, 
ur. 07.02.2024 r., godz. 22.10

Korzep, córka Karoliny i Rafała,
ur. 11.02.2024 r., godz. 12.13

Malinowska, córka Justyny i Piotra,
ur. 29.02.2024 r., godz. 20.40

Z okazji narodzin dziecka składamy gratulacje Rodzicom, 
życząc szczęścia, radości i zdrowia oraz wszelkiej pomyślności.

pracownicy Szpitala Ogólnego w Kolnie

Nasze maleństwa

W lutym br. w Szpitalu Ogólnym w Kolnie narodziło się 16 noworodków, z czego 4 rodziców nie wyraziło zgody na upub-
licznienie wizerunku swojego dziecka.

ZAPISY DO PRZEDSZKOLA






